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Sant Sadurní és sinònim d’esport

Sant Sadurní és un municipi esportiu amb més de set en-
titats que omplen diàriament els espais esportius de la 
vila de nens i nenes i nois i noies practicant esport.

Hi ha hagut un creixement d’esportistes des de la sortida 
de la pandèmia. Esports com el futbol sala, el bàsquet, el 
volei i la rítmica no han parat de créixer i han ofert a tots 
els infants de Sant Sadurní una gran varietat d’esports.

Des de la regidoria d'Esports es duen a terme accions de 
suport a l'esport en dos grans eixos: el primer, de suport 
directe mitjançant subvencions a les entitats esportives; 
aquest any el pressupost contempla un augment de la 
partida de subvencions  de concurrència competitiva 
dotant-la amb 34.000€.

A nivell d’instal·lacions, cal remarcar el manteniment de 
les instal·lacions esportives municipals i per altra banda 
la construcció de nous espais de serveis i la rehabilitació 
d’espais que havien quedat obsolets. No ens podem obli-
dar de la gran inversió que s’ha fet des d’esports en els 
patis dels centres educatius de la vila perquè les entitats 
esportives puguin realitzar els seus entrenaments i pu-
guin així sumar hores de pista amb tots els seus equips.

La regidoria d’Esports també apostem per ser municipi 
de referència en esdeveniments que ja formen part dels 
calendaris esportius, un d’ells l’open BTT que ja compta 
amb vuit edicions de la prova aquí a Sant Sadurní i que se 
celebra durant el mes de setembre.

La sisena edició de la CACO per commemorar el Dia Mun-
dial per la Salut de la Dona és per nosaltres una data im-
portant en la que volem que les dones de Sant Sadurní 
s’hi apuntin amb la intenció de fer esport caminant o cor-
rent i compartint amb altres dones del municipi una jor-
nada lúdicoesportiva pensada única i exclusivament per 
a les dones.

La col•laboració estreta amb la cursa de Nadal, una cur-
sa que ha arrelat a Sant Sadurní amb l’esforç de l’entitat 
SansaSua tot.

La Festa de l’esport Sadurninenc ja s’ha consolidat a Sant 
Sadurní. Aquest any 2023 es celebrarà la vuitena edició 
sent ja la festa més esperada per poder reunir a tots els 
esportistes de casa nostra. Més de mil esportistes ja han 
passat per l’escenari de la Nostra festa de l’esport.

La regidoria d’esports i Sant Sadurní té un gran repte de 
futur. Les entitats esportives segueixen creixent i la falta 
d’espais coberts és una necessitat. Cal seguir remant en 
una mateixa direcció. L’esport és salut, l’esport és cohesió. 
L’esport és vida.

Via Pública és molt més
 
A final de mandat és quan sovint es visualitza la tasca que 
s’ha anat desenvolupant durant mesos des de les dife-
rents regidories. Moltes de les polítiques que hem aplicat 
tenen un retorn gairebé immediat cap a la ciutadania i 
cap el municipi. D’altres, les que són més complexes i re-
quereixen de més recursos tècnics, econòmics i jurídics, 
costen més que arribin. Ambdues són igual d’importants 
i necessàries.

A Via Pública ens centrem molt en les petites accions del 
dia a dia, les de peu de carrer. Però també planifiquem 
grans projectes com la reforma del Parc de la Rambla o 
el Pla Director del Centre Urbà. I ho fem perquè som els 
primers en copsar les necessitats del municipi i trans-
formar-les en idees per a posteriorment ser desenvolu-
pades. Som els de la proximitat en majúscules. 

El treball que s’ha fet a la regidoria aquest mandat ha es-
tat immens. Calia començar a transformar una àrea de 
l’organigrama de l’Ajuntament que tradicionalment no 
havia estat ben tractada. I això ho hem fet des de dins 
cap a fora. Calia un pla d’estabilització de la plantilla i aca-
bar amb la inseguretat laboral de molts treballadors i tre-
balladores. S’havia de renovar el parc mòbil obsolet i les 
eines del dia a dia, i així s’ha fet. El proper mandat, caldrà 
renovar les instal·lacions de la brigada i disposar d’espais 
en consonància al segle XXI.

Tots aquests passos són necessaris perquè entenem la 
gestió de la Via Pública des d’un punt de vista global: uns 
bons recursos humans, tècnics i econòmics permeten 
renovar, per exemple, la majoria de parcs infantils del mu-
nicipi o millorar la gestió de les zones verdes com l’entorn 
del Cinturó o Can Mas de la Riera.

Aquesta globalitat ens permet trencar el tòpic tan arrelat 
que la Brigada només fa neteja i manteniment de carrers. 
Via Pública és molt més. Fem possible que es puguin cele-
brar les festes o la cavalcada de Reis, aportant infraestruc-
tura i personal. Hem teixit complicitats amb les entitats 
del poble perquè duguin a terme les seves activitats al 
carrer de la manera més senzilla, sense entrebancs buro-
cràtics, amb proximitat i tracte directe, aportant solucions 
ràpides i pràctiques.

Hem fet dels carrers espais ben il·luminats on tothom es 
pugui sentir segur. Estem executant el pla per eliminar els 
punts foscos de la nostre municipi des d’una mirada lila.
Encara ens queda molta feina a fer, i el proper mandat 
caldrà continuar invertint recursos al carrer; són les pe-
tites coses que transformen el dia a dia i que, sumades, 
al final, repercuteixen més directament a la vida de la  
ciutadania.

Laura Salvador 
Regidora d'Esports

Pere Vernet
Regidor Via Pública
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Aquesta intervenció preliminar, que compta amb un 
pressupost proper als 90.000 euros, consisteix en el re-
forç de la zona amb un nou mur d’escullera, a més del 
rebaix i anivellament de la plataforma per estabilitzar el 
sauló. També s’aprofita per eixamplar la vorera del car-
rer Montardit i es substituiran els arbres malmesos per 
noves espècies.

En una propera fase, que s’acometrà durant els propers 
mesos i que disposarà d’una dotació d’uns 335.000 eu-
ros, s’implementarà la transformació de l’àrea nord, amb 
el paviment de les zones de passeig, l’arranjament de l’en-
torn de l’àrea d’esbarjo per a gossos i la instal·lació de 
jocs biosaludables a la banda que dona al carrer Doctor 
Barraquer. 

Una altra de les actuacions destacades d’aquesta segona 
fase serà el tancament perimetral del parc amb tanca 
de fusta i portes d’accés. Es reforçarà l’accessibilitat de 
l’espai i la seguretat, per tal de reduir els episodis d’inci-
visme del parc i millorar la convivència entre les persones 
usuàries i l’entorn, així com garantir el descans del veïns, 
especialment a les nits.

Un parc més amable i obert a tothom

Totes aquestes intervencions tenen per objectiu actua- 
litzar el disseny i ampliar els usos d’un parc que es troba 
en una zona molt cèntrica però que té una discreta pe- 
netració entre la ciutadania i un protagonisme baix com a 
espai de dinamització social del municipi. 

El projecte suposarà una important aposta per fer del 
parc de la Rambla un punt de trobada, més amable, per 
a tot tipus de col·lectius i usuaris, alhora que més atractiu 
i que potenciï la celebració i organització d’activitats de 
lleure i cíviques.

A través d’una recuperació dels espais més malmesos i 
la incorporació de nous elements que realcin l’estètica 
del parc i l’integrin d’una manera definitiva al municipi, la  
voluntat és que el parc de la Rambla, amb una superfície 
total de 2,3 hectàrees, s’erigeixi en un dels espais públics 
de referència a Sant Sadurní.

El següent desenvolupament del parc comptaria amb un 
pressupost aproximat de 275.000 euros, per tal d’afrontar 
inversions com l’amplicació dels elements biosaludables, 
la millora de la zona de jocs infantils i juvenils, la transfor-
mació de la pista de bàsquet en una de multiesportiva, 
una zona de jocs d’aigua, a més de la plantació i renatu-
ralització del parc i la reposició del mobiliari urbà. 

L'alcalde Ton Amat, acompanyat pels regidors de Via Pú-
blica, Pere Vernet, i d’Urbanisme, Xavier Rodríguez, van 
desplaçar-se fins al parc de la Rambla per fer un segui-
ment dels treballs i repassar els principals detalls de 
l’obra amb els responsables tècnics municipals.

El ple ordinari del passat mes de febrer va aprovar el pro-
jecte tècnic per a la reforma i adequació de la zona nord 
del Parc de la Rambla.

Comencen les obres 
de remodelació integral 
del parc de la Rambla

Fa escasses setmanes es van iniciar els treballs d’ar-
ranjament i reforç del mur del parc de la Rambla que 
confronta amb al carrer Montardit i que suposa l’inici 
de les obres de remodelació integral del parc, un pro-
jecte que impulsarà una transformació molt notable 
d’aquest espai.



Presentació del projecte de reurbanització 
dels carrers Diputació i Sant Antoni
 
La Diputació de Barcelona va presentar a principis de març 
el projecte de reurbanització de dos trams de travesseres 
urbanes de les carreteres BP-2427 i BP-2151, que es  
corresponen amb els carrers Sant Antoni i Montserrat i el car-
rer Diputació.

L’acte  va comptar amb el diputat d'Infraestructures i Espais  
Naturals de la Diputació de Barcelona, Pere Pons, acompa- 
nyat de l'alcalde, Ton Amat i del regidor d'Urbanisme i Xavier 
Rodríguez.

A l'acte també hi va assistir el regidor de Via Pública, Pere Ver-
net, així com d’altres regidors del consistori.

El projecte

Aquestes dues actuacions, amb un pressupost estimat de 
685.000 euros,  tenen com a objectiu millorar l'accessibilitat, la 
seguretat viària i la mobilitat en general d'aquests trams. Així 
en el tram de la BP-251, corresponent al carrer de Sant Antoni, 
el projecte preveu establir una plataforma única, i en el tram 
del carrer Montserrat, voreres segregades de calçada. També 
es contempla una reducció de l'ample de calçada i la implan- 
tació d'espais d'aparcament en cordó així com elements d'en-
jardinament per acotar les zones d'aparcament i reforçar la 
segregació entre voreres i calçada.

També s'actuarà en el tram entre el pont de la riera de  
Lavernó i l'Era d'en Guineu, tot i que aquest tram ja té més 
espai per a les persones.

Un cop finalitzades aquestes actuacions, la Diputació de Bar-
celona traspassarà aquestes travesseres a l'Ajuntament per-
què deixin de ser considerades carreteres i passin a ser car-
rers integrats a la xarxa urbana.

L'alcalde Ton Amat, va destacar que aquest projecte aporta 
solucions a la reordenació del nucli urbà, i el regidor d’Urba- 
nisme va recordar la necessitat d’actuar per resoldre alguns 
dèficits històrics al carrer Sant Antoni i arranjar alguns serveis 
bàsics i xarxes que passen per aquesta via.
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Es presenta l'estudi 
de viabilitat per 
implementar una APEU 
a Sant Sadurní
 
L’Ajuntament de Sant Sadurní  i SOM 
Sant Sadurní han iniciat el camí per ex-
plorar la possibilitat de constituir una 
APEU.

Les APEU són un instrument de col·la- 
boració público-privada per al desen-
volupament econòmic, comercial, 
turístic, industrial o tecnològic d'una 
àrea urbana, i està dirigida per una 
entitat gestora durant els 3-5 anys de 
vida (amb opció a renovar).

Les funcions poden ser: impulsar l'ac-
tivació comercial, urbana o turística; 
organització d'esdeveniments; capta- 
ció d'inversions; formació; reforçar 
la seguretat; activitats de Responsa-

bilitat Social Corporativa; millora de 
la neteja, il·luminació, decoració i se- 
nyalització; gestió compartida de serveis 
entre el membres (com logística o digi-
talització).

En general, el projecte es considera una 
aposta engrescadora que pot donar  
resposta a les principals problemàtiques 
del comerç, tot i que és un projecte am-
biciós que requerirà avaluar diferents 
aspectes i el 100% de la col·laboració 
publico-privada.

Diagnosi comercial de la vila

La diagnosi comercial i l’anàlisi previ de 
les possibilitats d’adequar una APEU al 
municipi, presentada fa algunes set-
manes al personal tècnic i regidors del 
consistori, assenyalava com a oportu-
nitats: el potencial turístic de Sant Sa-
durní; l’existència d’una entitat, SOM 
Sant Sadurní, amb interès i capacitat per 
dinamitzar comercialment el municipi; 

un elevat nombre d’activitats suscep-
tible de localitzar-se en planta baixa, o 
la possibilitat d’implicar en aquest pro-
jecte un sector potent com la indústria 
del cava. 
Entre els primers objectius i actuacions 
que s’apunten, s’hi troben la millora dels 
carrers, incrementar la sensació de se-
guretat o l’atracció de més visitants a 
través de la captació d’inversions i la di-
namització.

En una enquesta realitzada a mitjans 
de l’any passat a més d’una seixantena 
d’establiments de la vila, rebien l’apro-
vat aspectes com els programes de for-
mació, la promoció i dinamització, però 
suspenien altres apartats com el carrer 
i l’aparcament. Entre les prioritats o 
principals demandes, es van assenyalar, 
amb més d’un 38%, atraure més clients 
i l’organització d’esdeveniments que ge-
nerin atracció de visitants. Una altra de 
les principals precupacions és la de re-
duir el nombre de locals buits existents. 



L'estació compta amb dues uni-
tats de càrrega semirràpida de 
22kw/h i es podrà fer servir a 
través de l'aplicació mòbil d'Elec-
tromaps

Ja es troba en funcionament l’esta- 
ció de càrrega de vehicles elèctrics 
instal·lada a l’aparcament del Pont 
Romà de Sant Sadurní. Es tracta d’un 
dels serveis de que disposa aquest 
remodelat espai d’estacionament i 
que estava pendent que es posés en 
marxa després de les obres de re- 
urbanització, realitzades l’any pas-
sat.

Compta amb dos punts de càrrega 
semirràpida de 22kw/h cadascun. 

Per fer-los servir caldrà tenir ins- 
tal·lada al dispositiu mòbil l’aplicació 
d’Electromaps 
www.electromaps.com/es/app.
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"Amb aquest servei posem 
els mecanismes perquè la 
ciutadania s’animi a buscar 
altres models de mobilitat i 

deixar enrere els combustibles 
fòssils.  Alhora seguim apostant 

en municipis com el nostre 
pels desplaçaments a peu, en 
bicicleta o en transport públic 
amb el bus urbà, sempre en 

benefici de la sostenibilitat i el 
medi ambient".

Carles Del Amor. 
Regidor de Mobilitat

El bus urbà de Sant Sadurní, sense cost  
durant el 2023
 
Cal disposar d’un títol acreditatiu que es facilita al propi 
autobús en el primer viatge que es realitzi

Des de mitjans de febrer, el bus urbà de Sant Sadurní no 
té cost per a les persones usuàries, una mesura que inclou 
també el bitllet social gratuït, i que es prolongarà fins al 31 
de desembre de 2023. Aquesta bonificació s’alinia amb l’ex-
tensió de la gratuïtat durant tot el 2023 de l’abonament per 
a viatgers freqüents dels serveis provincials i regionals de 
Rodalies.

Per a poder gaudir d’aquest avantatge, l’Ajuntament posa 
a disposició de la ciutadania el títol acreditatiu que permet 
a qualsevol ciutadà/na utilitzar el servei urbà de transport 
sense cap cost, una mesura que reduirà la càrrega econòmi-
ca de les famílies i, alhora, fomenta la mobilitat sostenible a 
l’interior del municipi.

Aquest títol acreditatiu serà facilitat al propi autobús per part 
del personal conductor. L’única condició que es sol•licitarà 
serà mostrar el títol en accedir al bus, per tal que el personal 
conductor pugui expedir-ne el bitllet gratuït, que donarà dret 
a viatjar i cobrirà a la persona usuària amb la corresponent 
assegurança de viatge.  

Aquest títol acreditatiu estarà vigent durant tot el 2023 i 
només s’ha de sol·licitar la primera vegada que es viatgi.

Entra en 
funcionament 
el punt de 
recàrrega 
de vehicles 
elèctrics

S'autoritza a viatjar amb 
patinet elèctric al bus urbà
Cal recordar a les persones usuàries que està 
permès accedir al bus urbà de Sant Sadurní 
amb patinets o monocicles elèctrics, respec- 
tant sempre l'espai i la normes de convivència a 
l'interior del vehicle amb la resta d'usuaris.

Des de l'1 de febrer d'aquest any ha entrat 
en vigor la prohibició temporal de sis mesos 
de l'accés de patinets i monocicles elèctrics al 
transport públic que depèn de la Generalitat, 
metro i bus metropolità i al TRAM. Es limita 
només als serveis de transport públic regular i 
no afecta ni als serveis de transport escolar ni 
als serveis discrecionals.

La prohibició s'aplica exclusivament a patinets i 
monocicles elèctrics, permetentl'accés al trans-
port públic a bicicletes elèctriques i altres vehi-
cles de mobilitat personal (VMP). Pel que fa als 
patinets que poden assolir velocitats de més 
de 25 km/h no són considerats VMP sinó ciclo-
motors, raó per la qual ja estava prohibit el seu 
accés al transport públic abans de la prohibició.

En aquesta primera fase d’implantació l’ús del punt 
de recàrrega elèctric serà gratuït, amb un temps 
màxim d’1 hora i mitja. Una vegada completat aquest 
termini màxim, caldrà deixar lliure l’estació de càrre-
ga així com la plaça d’estacionament. 

Bé des del mateix punt de recàrrega com des de 
l’aplicació mòbil es podrà fer seguiment de la dis-
ponibilitat i del temps d’ús. L’Ajuntament i la Policia 
Local també disposaran de dades i informació en 
temps real, així com un aplicatiu informàtic per tal de 
vetllar per una gestió i ús adequats d’aquest servei.

En els propers mesos està previst regular aquest 
punt a través d’un preu públic.
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L’Ajuntament aprova un pressupost 
inicial per al 2023 de 16,3 milions 
d’euros
 
La proposta del govern d’ERC i Junts per Sant Sadurní, va 
comptar amb el vot a favor del PP, l’abstenció de Sant Sadurní 
En Comú i el vot contrari de PSC i la CUP.

En els propers mesos s’incorporarà una injecció provinent del 
romanent de tresoreria.

El pressupost municipal d’aquest 2023 va ser el principal 
assumpte de debat del ple municipal ordinari de gener. 
La proposta del govern d’ERC i Junts per Sant Sadurní, 
que va comptar amb el vot favorable del PP, no incor-
pora encara per motius tècnics, com ja va succeir l’any 
passat, una aportació important que s’incorporarà en els  
propers mesos, provinent de la liquidació de l’exercici 
anterior i del romanent de tresoreria, i que ha de nodrir 
un dels capítols de major interès i volum com és el d’in-
versions.

El regidor d’Hisenda, Carles Del Amor, va expressar la 
seva confiança que el romanent pugui incorporar-se al 
pressupost abans que no ho va fer l’exercici anterior i va 
subratllar les dificultats que l’augment del cost energètic 
i les matèries primeres, la revisió dels sous públics o el 
procés d’estabilització de places laborals, entre d’altres 
despeses, han causat en la confecció del pressupost del 
2023.

Durant les seves intervencions va respondre les consul-
tes i dubtes que els grups de l’oposició li van formular 
abans i durant el ple, i va defensar que en diverses par-
tides no s’ha reduït l’aportació, si no que es tractaven 
d’incorporacions per ajustar els recursos pendents de 
l’any anterior.

En l’apartat d’inversions, va assenyalar el suplement de 
crèdit de 200 mil euros per afrontar l’arranjament de la 
zona exterior del pavelló i de la façana del carrer Josep 
Rovira, i els 250 mil euros per a la instal·lació de plaques 
fotovoltaiques a diversos equipaments municipals.

El portaveu de Junts per Sant Sadurní, Xavier Rodríguez, 
també es va estendre en la defensa del pressupost, ar-
gumentant que manté els eixos bàsics i prioritats esta-
blertes amb tots els partits per fer front a un mandat 
castigat per la crisi sanitària i fomentar la recuperació i 
la reactivació. Va repassar els esforços en cultura, la pro-
moció econòmica i turística, l’habitatge, o l’impuls de pro-
jectes urbanístics i la remodelació d’equipaments, com el 
camp de futbol, la pista exterior de l’Ateneu o el parc de 
la Rambla, i la millora de la via pública. 

Tots els grups de l’oposició van coincidir a definir la 
proposta com a tècnica i que eliminava la possibilitat 
de mantenir un debat polític. Sant Sadurní En Comú va  
abstenir-se, mentre el Partit Popular, que va donar suport 
al govern, va argumentar que el pressupost respon a al-
gunes de les prioritats que defensa la seva formació, com 
les persones, la promoció econòmica i la via pública.

La CUP i el PSC van ser més crítics i van justificar el seu 
vot negatiu. La formació cupaire va expressar el malestar 
per no poder mantenir un debat polític del pressupost ni 
contraposar els models de vila i va lamentar que s’arribi 
tan tard en l’acompliment d’algunes mocions consensu-
ades pels partits, com l’impuls de polítiques energètiques, 
o el pla local d’habitatge. També van considerar despro-
porcionat els recursos destinats a la promoció turística i 
van reclamar un pla d’equipaments que contribuís a or-
denar les inversions municipals. 

El grup socialista també es va queixar de la precipitació 
en la presentació del pressupost i la manca de diàleg i va 
reclamar més treball entre els partits per oferir un millor 
servei als veïns i veïnes i haver presentat una proposta 
més social i amb un major accent polític.

Pressupost 2023: 
16.350.875 €

Capítol 1 7.590.101 €

Capítol 2 250.000 €

Capítol 3 3.170.361€

Capítol 4 4.878.706 €

Capítol 5 11.706 €

Capítol 9 450.000 €

Capítol 1 7.915.838 €

Capítol 2 5.515.329 €

Capítol 3 45.240 €

Capítol 4 1.968.919 €

Capítol 6 441.022 €

Ingressos Despeses
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Presentació de les cooperatives 
de 5è de diversos centres  
educatius de la vila 
Les cooperatives de 5è de primària de les escoles Jacint 
Verdaguer, Col·legi Sant Josep i enguany també La Pau 
van rebre la seva acreditació de constitució en mans de 
la regidora de Promoció Econòmica, Meritxell Borràs, i del 
regidor d'Educació, Toni Romeu, al celler de La Fassina. 

El projecte CUEME és un programa impulsat per la Di-
putació de Barcelona amb la col·laboració de la Mancomu-
nitat Penedès Garraf i el suport de l'Ajuntament per mitjà 
del Servei de Promoció Econòmica.

L'alumnat va presentar els projectes d'emprenedoria que 
duran a terme, recollint el NIF d’identificació per tal de po-
der començar a treballar. 

CUEME (cultura emprenedora a l'escola) és una iniciativa 
en què s'introdueix als centres educatius la cultura de l'em-

prenedoria mitjançant la simulació d'una cooperativa. La 
iniciativa està encapçalada per la Mancomunitat Penedès 
Garraf amb el suport de l'Ajuntament de Sant Sadurní per 
mitjà de Nexes. L'alumnat fa tot el procés de crear una 
cooperativa, des del repartiment de tasques, creació dels 
estatuts, així com la definició d'objectius i l'acompliment de 
tots els tràmits que s'han de dur a terme.

Campionat d'Scrabble escolar 
a Sant Sadurní 
 
Aquest mes de març alumnes dels cursos de pri-
mer a quart d'ESO dels centres educatius de Sant 
Sadurní, de l'IE Jacint Verdaguer, Col·legi Sant Josep, 
Vedruna El Carme i Escola Intermunicipal, han parti- 
cipat en una trobada d'Scrabble Escolar, una inicia-
tiva que ha tingut una gran acceptació i ha suposat 
una excel·lent oportunitat per gaudir d'aquest joc i 
estimular el vocabulari, l'ús del català i les competèn-
cies matemàtiques dels joves. En total, hi han pres 
part més de 200 alumnes.

Les millors parelles en cadascuna de les sèries, que 
s'han celebrat durant dues jornades al celler de la 
Fassina de Can Guineu, prendran part al Campio- 
nat de Catalunya que se celebrarà el mes de maig a 
Barcelona.

El projecte ha arribat a Sant Sadurní gràcies a la bona 
predisposició de tots els centres i amb el suport de 
l'Ajuntament de Sant Sadurní. L'alcalde de Sant Sa-
durní, Ton Amat, i el regidor d'Educació, Toni Romeu, 
han participat en el lliurament de premis a les tres 
primeres parelles guanyadores en cadascuna de les 
sèries.
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Programa magnet, un 
programa d'innovació 
per a l'èxit educatiu
 
L'escola La Pau ha engegat aquest curs 
el Programa Magnet impulsat con-
juntament pel Departament d'Edu- 
cació, la Fundació Bofill i l'ICE de 
l'UAB, en col·laboració amb l'Ajun-
tament de Sant Sadurní d'Anoia i en 
aliança amb l'ICTA-UAB. 

Enguany inicien dos projectes trans-
versals: un hort laboratori que a més 
de servir com a aprenentatge sobre la 
plantació i creixement de plantes i hor-
talisses, també permet desenvolupar 
aspectes com l’alimentació de km 0, el 
malbaratament alimentari o la dismi-
nució del sòl agrícola. I per altra banda, 
un projecte sobre la mobilitat sostenible 
per recollir dades i identificar hàbits de 
mobilitat sostenible en el camí diari a 
l’escola.

L'Institut de Ciències i Tecnologies Am-
bientals (ICTA-UAB) aportarà a l’Esco-
la La Pau l’expertesa i el coneixement 
per generar projectes motivadors per 
l’alumnat, docents i famílies de l’escola. 

A principis d’any es va celebrar una roda 
de premsa de presentació a les matei-
xes instal·lacions de l’escola. 

El futur és nostre: construïm-lo ple-
gats!

L’Escola La Pau vol promoure entre 
l’alumnat la indagació científica, la im-
plicació i el compromís en la millora 
de l’entorn i plegats construir un món 
més sostenible. L’aliança magnet amb 
l’ICTA-UAB i el procés de transformació 
pedagògica els permetrà treballar els 
Objectius de Desenvolupament Sosteni-
ble (ODS) des d’una vessant científica i 
amb esperit crític. L’entorn del centre 
educatiu, situat en un entorn privilegiat 
enmig de ceps i vinyes, esdevindrà una 
gran font d’aprenentatge a través dels 
projectes magnet.

L'Institut de Ciència i Tecnologia Ambi-
entals (ICTA-UAB) és un centre multi-
disciplinari que promou la investigació 
i la formació de postgrau en ciències 
ambientals. La finalitat és millorar la 
comprensió del canvi ambiental glo-
bal, i de la naturalesa i les causes dels 
problemes ambientals. A més, estudia 
les polítiques, estratègies i tecnologies 
que fomentaran la transició cap a una 
economia sostenible.

Magnet, aliances per a l’èxit educatiu

Aquest programa promou l’aliança d’un 
centre educatiu amb una institució d’ex-
cel·lència en un camp del coneixement 
específic. Aquesta aliança permet a l’es-
cola desenvolupar un projecte educatiu 
innovador i de qualitat, que esdevingui 
de referència al seu territori, tant per a 
les famílies com per la comunitat edu-
cativa. El programa està inspirat en les 
Magnet Schools dels Estats Units, que 
funcionen des dels anys setanta.

Les institucions que hi participen són 
institucions de referència i excel·lència 
en un camp de coneixement específic 
(ciència, tecnologia, art, comunicació 
audiovisual, etc.), que tenen un com-
promís educatiu amb la societat, i una 
gran capacitat de transferir innovació i 
coneixement. El programa Magnet aple-
ga 36 centres educatius amb un total de 
10.958 alumnes i 1.191 docents de 22 
municipis de tot Catalunya.

El programa Magnet és una oportunitat 
per a les escoles d'oferir un aprenentat-
ge adaptat a les necessitats formatives 
de l’alumnat en la societat actual, imple-
mentant noves metodologies de treball. 
Amb una formació i acompanyament 
constants i amb l’aliança amb una ins- 
titució de prestigi, el centre educatiu 
avança cap a un enfocament competen-
cial i multidisciplinari i un aprenentatge 
significatiu, que situa l’alumne al centre.

El programa Magnet ofereix als centres 
educatius un acompanyament durant 
quatre anys per desenvolupar aquest 
projecte d’innovació. Cada centre edu-
catiu té un formador extern que acom-
panya l’equip docent i fa l’enllaç amb 
la institució de referència. S’ofereixen 
també sessions de formació de l’equip 
docent del centre amb els professionals 
de la institució.

Ton Amat: “Aquest és un projecte en què 
hi prenen part una xarxa d’institucions 
de referència al país que permetrà que 
l’Escola La Pau enriqueixi el seu projecte 
educatiu i això repercutirà en una esco-
larització més equilibrada a tot Sant Sa-
durní”.

"L'aliança amb l'ICTA i el 
procés de transformació 

pedagògica que estem vivint, 
ens permetrà treballar els 
Objectius de Desenvolu-
pament Sostenible (ODS) 

des d'una vessant científica 
i amb esperit crític. Alhora 
dissenyarem plegats ex-

periències d'aprenentatge 
amb sentit, que permetran 
a l'alumnat mobilitzar els 
aprenentatges adquirits i 

cercar respostes". 

Estefania Lara. 
Directora 

de l'Escola La Pau
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L'INCASÒL i l'Ajuntament de Sant 
Sadurní van presentar la nova 
promoció d'habitatges de lloguer 
assequible 
Seran 29 habitatges de lloguer situats a l'avinguda 
Francesc Macià i es destinaran a joves i gent gran

La directora de l’Institut Català del Sòl, INCASÒL, Maria 
Sisternas, l’alcalde de Sant Sadurní d’Anoia,Ton Amat, i el 
regidor d’Urbanisme, Xavier Rodríguez, van presentar la 
nova promoció de 29 habitatges de lloguer assequible 
que es construiran a l’avinguda Francesc Macià. Actual-
ment, l’equip guanyador del concurs per a la redacció del 
projecte està redactant el projecte executiu i es preveu 
que les obres entrin en licitació durant el segon trimestre 
del 2023.

L’alcalde, Ton Amat, va explicar que els pisos es desti-
naran a joves i a persones grans, i va valorar molt positi-
vament la col·laboració entre administracions i el fet que 
amb aquests pisos i els terrenys que l’Ajuntament cedirà 
per fer dues promocions de pisos de protecció oficial 
més «es cobrirà el 70% del que marca el Pla d’Habitatge».

Al seu torn el regidor d’Urbanisme, Xavier Rodríguez, va 
assenyalar que “la promoció de 29 habitatges dotacio- 
nals destinats als joves i a la gent gran és una gran passa 
per culminar una de les accions més rellevants previstes 
al pla local d’habitatge de Sant Sadurní per incrementar 
el parc d’habitatges públics i donar resposta a les neces-
sitats urgents d’habitatges en règim d’arrendament a 
preus assequibles que hi ha al nostre municipi».

Promoció d’habitatges

La promoció d’habitatges de l’Avinguda Francesc Macià 
contempla planta baixa més tres plantes pis i té dos nu- 
clis de comunicació vertical amb quatre habitatges ca-
dascun. Així, cada planta comptarà amb 8 habitatges 
amb balcó i 2 dormitoris. Cada nucli quedarà flanquejat 
per dos patis/atris que afavoriran  la ventilació creuada 
de tots els habitatges i actuaran com a regulador tèrmic, 
convertint el bloc en un edifici molt porós a l'estiu i molt 
compacte a l'hivern, aspectes que afavoriran la contenció 
de la demanda energètica.

A la planta baixa es trobaran 5 habitatges de 3 dormitoris 
i amb jardí privat exterior, i els espais comuns, amb local 
de bicicletes, i diverses zones per als residus, habitació 
per la neteja i d’altres instal·lacions. 

La promoció disposarà de dues sortides d'evacuació per 
a tots els habitatges, amb aparcament. 

Per a la seva construcció s’apostarà per materials na-
turals, renovables i biodegradables que representen un 
clar exemple d'economia circular, a més de tenir unes 
altes prestacions per a les funcions que li són requerides, 
tenint molt present la sostenibilitat econòmica i una bona 
adequació amb l’entorn existent.

Programa d’habitatge de lloguer assequible
 
La Generalitat de Catalunya, mitjançant l'INCASÒL, va ac-
tivar la construcció de noves promocions d'habitatge tot 
impulsant el Programa d'habitatges de lloguer assequi-
ble. Aquest programa es finança amb els recursos provi-
nents de les fiances dels contractes d'arrendaments di-
positades a l'INCASÒL. Actualment hi ha 27 promocions, 
entre les quals la de Sant Sadurní, amb una inversió total 
que s’eleva als 161 milions d’euros. 

Sant Sadurní intensifica la 
presència policial davant el 
repunt de robatoris 

Durant les darreres setmanes Sant Sadurní d’Anoia va 
registrar una sèrie de robatoris, alguns amb intimidació 
i violència, a diversos comerços del municipi i també a 
domicilis. Davant d’aquest increment puntual de l’activitat 
delictiva es va reforçar la vigilància policial, tant durant el 
dia com a la nit, de la Policia Local i Mossos d’Esquadra. 
Alguns dels presumptes autors d’aquests furts i robatoris 
ja han estat detinguts i posats a disposició judicial.

Des de l’Ajuntament, l’equip de govern va fer una crida a 
la calma i la tranquil·litat i va assegurar a la ciutadania que 
s’estan posant tots els mitjans i recursos per fer front a 
aquesta situació, alhora que agraïa la col·laboració dels 
veïns i veïnes, fonamental en la tasca policial i de segure-
tat davant aquest tipus de casos.

L’alcalde Ton Amat i el regidor de Governació, Pere Ver-
net, van reunir-se amb el cap de la Policia Local, Jose Luis 
Delgado, i Eduard Barca, sotsinpector de la comissaria de 
Mossos d’Esquadra a Sant Sadurní, per fer seguiment i 
valorar els darrers episodis delictius al municipi.

Els responsables dels cossos de seguretat coincideixen 
en el fet que no hi ha un greu problema de seguretat 
ciutadana sinó que es tracta d'una seqüència de pràc-
tiques delictives extraordinàries al nostre municipi que 
han coincidit en el temps.
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Nou mobiliari al Centre Vilarnau 
 
El Centre Vilarnau ha estrenat recentment nou mobiliari que ha 
permès reorganitzar la recepció de la instal·lació. D’aquesta ma-
nera, a més de ser una zona de pas, també s’ha convertit en un 
espai de treball i d’interrelació acollidor i se n’ha millorat la imatge 
i la impressió inicial que es té quan s’accedeix al centre. 

També s’ha reforçat i ampliat el fons documental de la dona, amb 
jocs coeducatius, cooperatius i que volen fomentar l’expressió 
de les emocions, en un treball fet conjuntament amb la regidoria 
d’Igualtat. 
La posada en marxa de l’espai de cuina també ha permès ampliar 
el ventall de serveis i potenciar la dinamització del centre, com un 
nou pulmó de relació social de les persones usuàries. 

Actuacions de millora  
a l'àrea de pernoctació  
d'autocaravanes municipal
L’Ajuntament de Sant Sadurní d’Anoia està  
executant un seguit de millores a l'àrea de per-
noctació d'autocaravanes municipal, consistents 
en l’adequació i enjardinament del talús perime-
tral, la plantació d'arbres, la instal·lació de reg 
automàtic i l’arranjament del terra de la zona 
d'aparcament de l’àrea, situada just sota de Can 
Ferrer del Mas, al costat dels Habitatges Vilarnau.

Els treballs es completaran en les properes set-
manes i convertiran la zona en un espai molt més 
amable i amb una millor integració en l'entorn, 
amb més zones verdes. Amb aquesta actuació 
se segueix apostant per una pràctica de turisme 
sostenible, que permet acollir un públic itinerant 
molt actiu durant l’any.

Des que es va obrir a mitjans de 2019, s’ha  
constatat un alt nivell d'ocupació de l’àrea, que 
va en augment, ja que el sector d'autocaravanes 
s'ha convertit en una de les ofertes d'oci vaca-
cional en contacte amb la natura més demanda-
da en els darrers anys.

L'àrea pertany a la Xarxa d'Àrees d'Acollida d'Au-
tocaravanes impulsada pel Consorci de Pro-
moció Turística del Penedès, amb el suport de 
l'Ajuntament de Sant Sadurní, i té capacitat per 
una desena de vehicles recreacionals. L’espai 
també compta amb una font d'aigua potable i 
un punt pel buidatge d'aigües grises i negres, i 
taules de pícnic.

Lliurament dels  
distintius biosphere
58 empreses i entitats del terri-
tori van rebre fa unes setmanes el 
seu reconeixement de compromís 
amb la sostenibilitat turística en 
l’acte celebrat al Cava Centre de 
Sant Sadurní. 

L’acte va comptar amb la partici-
pació del President del Consorci 
de promoció turística del Penedès, 
el delegat territorial de la Cambra 
de Comerç de Barcelona, la cap 
de gestió territorial de l’Àrea de 
Turisme de la Diputació de Bar-
celona i la regidora de turisme de 
Sant Sadurní d'Anoia, Eva Cruces, 
qui varen fer entrega dels distin-
tius a la cinquantena d’empreses 
que varen assistir a l’acte. L’ob-
jectiu del programa és reconèixer 
aquelles entitats que aposten per 
una gestió respectuosa amb el 
medi ambient, la cultura i el retorn 
social i econòmic de la ciutat i les 
comarques de Barcelona.

El projecte, nascut el 2017 és im-
pulsat per la Diputació de Bar-
celona amb l’Institut de Turisme 
Reponsable (ITR) i la Cambra de 
Comerç de Barcelona. Des del 
2017 el Consorci de Promoció 
Turística del Penedès és l’ens 
gestor territorial del Compromís 
Biosphere al Penedès. Aquest 
compromís vol estendre la cultura 
de la sostenibilitat turística a les 
empreses, serveis turístics i desti-
nacions. Un programa que té com 
a principal finalitat implementar 
una gestió més sostenible en tots 
els agents d'una destinació turísti-
ca. El Compromís basa la seva 
metodologia en el treball al voltant 
dels 17 objectius de desenvolu- 
pament sostenible de l’Agenda 
2030 de les Nacions Unides. Així 
doncs, la seixantena d’empreses, 
mitjançant aquest programa, 
aposten per reinventar-se incor-
porant models de negoci sosteni-
bles i respectuosos amb l’entorn 
i aquesta és la millor mostra de 
compromís per part dels agents 
de la destinació tant públic com 
privats.
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Visita dels patges  
i cavalcada 
dels reis d'Orient
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CARNAVAL
El Casal municipal  
celebra el Carnaval 
amb un ball berenar
Les persones usuàries del Casal 
municipal de la Gent Gran, sempre 
molt actives i disposades a passar 
una bona estona, no van desapro- 
fitar l’oportunitat i coincidint amb 
la celebració de carnaval van or-
ganitzar un amè ball de disfresses 
i berenar. 
L’acte va comptar amb la partici-
pació de la regidora d’Acció Social, 
Meritxell Borràs i el regidor Carles 
Jiménez.

Tarda familiar  
de Carnaval
 
Disco per Xics i els Zebrass Brass 
Band van amenitzar la tarda familiar 
de carnaval a la plaça de l’Ajuntament.

Fassina’t 
2023
El 2023 ha començat amb una 
nova edició del cicle cultural d’es-
pectacles Fassina’t, un conjunt 
de representacions teatrals que 
s’han fet al celler de la Fassina de 
Can Guineu, organitzades per la 
regidoria de Cultura.

El cicle es va estrenar al gener amb 
“Nua”, una obra que tenia com a 
eix central el tema dels trastorns 
de la conducta alimentària, i va 
seguir al febrer amb la comèdia 
musical “Quan passi tot això”, 
dues propostes que van tenir una 
excel·lent acceptació per part del 
públic i una gran afluència.

L’acte de cloenda del Fassina’t 
2023 arribava aquest març amb 
l’obra “Pulmons”, una adaptació a 
càrrec del grup de teatre amateur 
de Sant Sadurní que es va consti-
tuir ara fa uns mesos.
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Conveni amb l’Ateneu per impulsar la  
remodelació de la pista exterior, la façana  
i l’ampliació del carrer Josep Rovira
L’alcalde de Sant Sadurní, Ton Amat i el president de  
l’Ateneu Agrícola, Ferran Andreu, van signar fa unes poques 
setmanes un conveni per a la cessió d’una part de la finca de 
l’entitat, tràmit previ necessari per a impulsar les obres de re-
modelació de la pista exterior, la renovació de l’actual façana 
- que inclou l’enderrocament de la graderia que es troba en 
molt mal estat - i, alhora, s'aprofita la intervenció per a dur a 
terme l’eixamplament del carrer Josep Rovira.

Aquesta darrera actuació permetrà donar solució a un tram 
molt sensible pel que fa a la mobilitat. S’habilitaran dos sentits 
de circulació i es desplegarà una zona de vorera accessible, 
reduint els conflictes viaris que es generen en aquest punt.

L’any 2021 ja es va signar un conveni per a l’ús de superfí-
cie dels terrenys de l’Ateneu per part de l’Ajuntament, i que 

va permetre afrontar la primera fase d’obres, amb la remo- 
delació del pavelló i la substitució de la coberta. Amb aquest 
nou conveni es resol la cessió de 162 m2 de la finca, que es 
destinaran a ús viari i públic com a resultat d’aquestes obres a 
la façana i l’ampliació del carrer Josep Rovira.

La segona fase de remodelació de les instal·lacions esportives 
de l'Ateneu està previst que s'iniciïn aquesta mateixa prima- 
vera.

Sant Sadurní reivindica el 8 de març
La plaça de l'Ajuntament va acollir la lectura institucional 
del Manifest amb motiu del 8 de març Dia Internacional 
de la Dona, i que enguany va anar a càrrec de la viticulto-
ra Olga Font. Va estar acompanyada per Meritxell Borràs, 
regidora d'Acció Social i Igualtat, i la majoria de regidores 
del consistori sadurninenc.

Posteriorment un grup d'alumnes de l'escola de música 
municipal van oferir diverses peces musicals i cançons per 
tancar l'acte.

Alumnes de les escoles del municipi van participar-hi pen-
jant simbòlicament capdavantals amb missatges reivindi-
catius.

Gran èxit de la Festa de 
la Natura
A principis de març la regidoria de 
Sostenibilitat de l’Ajuntament de Sant 
Sadurní i diverses entiats ecologistes i 
en defensa del medi natural van orga- 
nitzar un complet programa d’activitats 
en el marc de la Festa de la Natura. 
Durant tot un cap de setmana es van 
organitzar activitats per a grans i petits, 
amb la participació de les escoles, amb 
propostes com plantades d’arbres, fins 

a tallers, interessants xerrades al vol-
tant de diverses temàtiques com l’ex-
tinció d’incendis, l’elaboració d’olis, la 
vespa asiàtica, demostracions, així com 
propostes lúdiques i més socials, com 
una gimcana,  jocs, un espectacle de 
màgia o un dinar pel voluntariat. 

També es van aprofitar aquestes jorna-
des per retre homenatge a les associ-
acions i persones destacades que van 
formar o formen part d’aquestes enti-
tats i del moviment ecologista a Sant 
Sadurní.
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Actualitzada la cartografia topogràfica 
urbana escala 1:1.000 de Sant Sadurní  
La vicepresidenta segona de la Diputació de Barcelona, Car-
mela Fortuny i Camarena va lliurar la nova cartografia a l'alcal-
de, Ton Amat, i al regidor d'Urbanisme, Xavier Rodríguez

La Diputació de Barcelona ha actualitzat la cartografia 
topogràfica urbana 3D escala 1:1.000 del municipi de Sant 
Sadurní d'Anoia, una eina que facilita els treballs de diagnosi, 
planificació i gestió municipal, així com la presa de decisions 
estratègiques. 

Els treballs cartogràfics, que han tingut un cost de 61 mil eu-
ros, inclouen un total de 1.157 hectàrees del municipi i recu-

llen el sòl urbà i urbanitzable, així com les hectàrees del sòl no 
urbanitzable necessàries per a la planificació urbanística i la 
gestió del seu àmbit territorial.

Han estat realitzats a partir de la fotointerpretació de foto-
grafies aèries, mitjançant tècniques fotogramètriques i del 
treball de camp. La cartografia topogràfica urbana escala 
1:1.000 és una eina essencial per al desenvolupament de les 
competències municipals bàsiques, i s'utilitza com a base de 
les cartografies temàtiques com ara el planejament urbanístic, 
xarxes de serveis, la cartografia de cadastre i equipaments. 

Aquesta informació es pot consultar al SITMUN, està acces-
sible a través d'un servei WMS i disponible en accés públic i 
gratuït a través del portal de descàrregues d'informació ge-
ogràfica de la IDEBarcelona.

Campanya de control de 
la vespa velutina 

Des que al setembre de 2019 es va 
detectar el primer niu de vespes asià-
tiques al terme municipal, aquesta  
espècie invasora no ha parat de créi-
xer exponencialment a Sant Sadurní,   
igual que ho està fent a la resta de 
Catalunya. 

Durant l’any 2022 s'han localitzat fins 
a onze nius secundaris i s'ha intervin-
gut per eliminar-los. Els nius poden 
ser embrionaris, primaris i secunda-
ris: els primaris són petits i de forma 
arrodonida amb entrada per la part 
inferior; els secundaris són grans i 
de forma ovalada, amb entrada a la 
zona lateral i acostumen a trobar-se a 
grans alçades.

Durant l'hivern les vespes asiàtiques 
tenen les reines en hibernació, per 
això no cal avisar al servei de Salut si 
es veu algun niu, perquè estan buits 
 i inactius. De cara al mes de març les 
reines surten a crear nius embriona- 
ris i primaris, fins al mes de maig, per la 
qual cosa en aquesta època es poden 
detectar a voladisses de finestres, cel- 
oberts, forats i cobertes entre d'altres  

 
espais. En aquests casos cal avisar al 
servei de Salut pública de l’Ajunta-
ment, sempre que estiguin al terme 
municipal, bé per correu electrònic a 
salut@santsadurni.cat o amb un mis-
satge al telèfon 618 98 52 34.

L'Ajuntament, conjuntament amb 
l'ADF Sant Sadurní, té previst iniciar 
properament un programa anu-
al de trampeig per evitar l’expansió 
d’aquesta espècie que tants pro-
blemes dona a la biodiversitat i que 
pot ser perjudicial per les doloroses 
picades.

Situació excepcional a causa de la sequera
Fa escassos dies va entrar en vigor el Decret Llei aprovat pel Govern 
de la Generalitat que declara l'estat d'excepcionalitat per sequera a 
més de 220 municipis de Catalunya, entre els quals Sant Sadurní, per 
protegir els abastaments d'aigua.

Les principals mesures se centren en la reducció del total d’aigua per 
habitant i dia i per una major racionalització de l’aigua potable

Entre d’altres, es redueix un 40% l’aigua per a usos agrícoles, i un 15% 
per usos industrials, o la prohibició de reg de zones verdes, tant pú-
bliques com privat. 

Aquest decret llei també estableix mesures per dissuadir dels con-
sums d'aigua elevats i la possibilitat d'imposar sancions en cas que se 
superin les dotacions fixades en el Pla de sequera.

Des de l’Ajuntament de Sant Sadurní fem una crida a la ciutadania i al 
sector agrícola i industrial, molt important al nostre municipi, per fer 
un ús responsable i curós d’un bé escàs com és el de l’aigua.

“Al meu país la pluja no sap ploure:

o plou poc o plou massa;

si plou poc és la sequera,

si plou massa és un desastre...”

Raimon
Cantautor

sequera.gencat.cat

l’aixeta SÍl’aixeta SÍl’aixeta SÍ

La pluja
no la 
controles,

El canvi climàtic asseca els rius. Posa en risc l’abastament d’aigua 
i la producció d’aliments. Treballem per fer front a la sequera 
i garantir l’aigua, però cal l’esforç de tothom. Cada gota compta.



Presentació del llibre «100 anys 
de futbol a Sant Sadurní d´Anoia»  
 
La Fassina de Can Guineu es va omplir per assistir a la pre-
sentació del llibre «100 anys de futbol a Sant Sadurní d’Anoia» 
editat per l’Ajuntament de Sant Sadurní a través de la regido-
ria de Cultura, i que fa un recorregut per l’evolució d’aquest 
esport i dels clubs de la vila, a través de relats, anècdotes i 
imatges.

El recull ha anat a càrrec de l’historiador Toni Romeu, que 
va reconèixer les dificultats per recollir informació i material 
històric per elaborar el llibre i va agrair la cessió de fotografies, 
entrevistes amb persones vinculades a l’entitat i aportacions 
de testimonis que han permès reconstruir la història i acabar 
el llibre.

«Em van proposar la possibilitat de fer un llibre ja que s’acosta-
va la data del seu centenari. Vaig poder confirmar que els 
orígens se situaven al voltant dels anys 20. Ràpidament vaig 
dir que sí però el que no sabia era que l’entitat no disposava 
d’arxius, material ni fotografies, més enllà de quatre objectes 
que són els que es conserven a l’arxiu. Tampoc la federació 
de futbol disposava de documentació d’aquells primers anys 
20 perquè s’havien cremat els seus arxius. Així que l’inici no 
va ser fàcil».

«Aquest és un llibre sobre la història del futbol a la vila, ja que 
en aquests cent anys van aparèixer altres clubs de futbol que 
ajuden a explicar la UE Sant Sadurní avui en dia. En els inicis 
existien el Sant Sadurní i el Noia. Tot i conviure poc, no s’ente-
nen un sense l’altre per la rivalitat que va existir entre les dues 
entitats durant molts anys», va afegir Romeu.

L’acte va comptar també amb la participació de l’alcalde, Ton 
Amat; la regidora de Cultura, Marta Castellví, i el president de 
la UE Sant Sadurní, Toni Cruces. Tots ells van agrair la col·la- 
boració de Serveis Mèdics Penedès en l'edició del llibre i la 
seva contribució en el foment de la cultura i l’esport a la vila.

Ton Amat va afirmar que «aquest club és una de les entitats 
més actives i longeves de la vila, que forma part de la vida de 
milers de sadurninencs. Estem molt contents que aquest lli-
bre hagi vist finalment la llum malgrat les dificultats. Vull agrair 
la gran col·laboració i comprensió de la Unió Esportiva Sant 
Sadurní durant aquesta fase d’obres al camp de futbol. No 
ha estat fàcil però creiem que poder estrenar i gaudir d’unes 
noves instal.lacions és una bona manera d’acabar el centenari 
de l’entitat».

També s’hi va afegir Marta Castellví, que va dir «la Unió Espor-
tiva Sant Sadurní és una de les entitats més implicades en la 
pràctica de l’esport a la nostra vila, i ha esdevingut una de les 
peces fonamentals per explicar el prestigi i la posició que té el 
futbol al nostre municipi».

Toni Cruces, president de la Unió Esportiva Sant Sadurní, va 
assegurar que «Celebrem 100 anys de futbol a la vila i 50 
anys del primer equip femení. Això ha estat gràcies al treball 
i l’esforç de moltes persones. El llibre ha estat una feina molt 
gran, d’un any, i em quedo sobre tot amb la recuperació de les 
vivències i l’emoció i passió  amb què moltes persones relata-
ven les seves experiències amb el futbol i el club».

Amb aquest acte culmina la programació de celebracions i 
activitats amb motiu del centenari de la Unió Esportiva Sant 
Sadurní.
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Visita a les obres del camp de 
futbol
A principis d’any l'alcalde Ton Amat i el regidor d'Urbanisme, 
Xavi Rodríguez, van fer una visita a les obres de remodelació 
i construcció dels nous vestidors del camp de futbol, acom-
panyats per tècnics municipals i de l'empresa constructora, 
a més de representants del club de futbol, la Unió Esportiva 
Sant Sadurní.

Durant la trobada es va repassar l'evolució dels treballs que 
s'han dut a terme aquestes darreres setmanes, així com la 
planificació i calendari de l'actuació, que està prevista pugui 
finalitzar al setembre, per tal que l'entitat pugui reprendre l'ac-
tivitat després de l'estiu i iniciar la nova temporada esportiva 
amb l'obra ja finalitzada.

Una vegada s'ha completat tota l'actuació d'enderrocs de di-
versos elements de les instal·lacions i de la façana que dona al 
carrer, s'han realitzat diverses intervencions per assegurar els 
accessos i els elements de seguretat necessaris per fer com-
patible l'obra amb l'activitat esportiva, ajustant entre d'altres 
els equipaments de reg i il·luminació. En la fase actual, s'està 
avançant en els treballs de contenció i fonamentació.
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Partit Popular 
Mar Guirao:  
 
“Sant Sadurní té un gran potencial i amb 
aquest Ajuntament està abandonat”

P. Perquè et presentes a l'alcaldia 
de Sant Sadurní?
R. Perquè em nego a acceptar que les 
coses han de seguir igual, crec que un 
canvi és possible i em presento per 
liderar-ho. Sant Sadurní té un gran 
potencial i amb aquest Ajuntament 
està abandonat.

P. Quins valors o qualitats perso- 
nals destacaries de tu? 
R. Treball incansable, perseverança, 
escolta i sentit comú. 

P. Què aporta la teva candidatura? 
R. Ganes i il·lusió per millorar el nos-
tre poble. Sóc autònoma i veïna de 
Sant Sadurní, mai no m'he dedicat a la 
política i ara vull aportar la meva visió 
com a ciutadana que es preocupa pel 
seu municipi però des de l'Ajunta-
ment.

Vull un Ajuntament que pensi en les 
nostres persones grans i els serveis 
que necessiten, com les persones 
en situació de soledat, i també en els 
nostres joves i les seves oportunitats 
de feina.

P. Dues coses positives i dues a mil-
lorar de l’actual mandat.

R. S'han fet avenços, no sóc catastro-
fista, però avenços limitats i incom-
plets. Com ara el bus urbà, que vull 
ampliar-lo a tots els dies de la setma-
na, o el CAP obert les 24h. Hi ha molt 
per fer. Mentre hi hagi un sol carrer 
en mal estat o brut, no em donaré per 
satisfeta.

P. Què n'esperes del proper man-
dat?

R. Resoldre el principals problemes 
que els propis veïns demanen, que no 
són pocs. I recórrer cada carrer del 
poble escoltant sempre les preocupa-
cions de tothom. Cada dia sorgeixen 
nous problemes i hem d'estar pen-
dents per servir els veïns.

P. Quins àmbits o àrees seran pri-
oritaris en el vostre programa elec-
toral?

R. CAP obert 365 dies any/ 24h, poble 
net, ampliació bus, fora ocupació i se-
guretat als nostres barris.

Vull convertir Sant Sadurní en un po-
ble atractiu per a les startups i els 
anomenats nòmades digitals. Posant-
los catifa vermella perquè treballin i 
inverteixin aquí i també donant suport 
al comerç local, amb menys burocrà-
cia i menor pressió fiscal.

Hem de potenciar també el turisme 
gastronòmic i de qualitat que ens fa 
ser capital del cava. No s'està apro- 
fitant tot el potencial que tenim i em 
comprometo a fer-ho.

P. I algun projecte o iniciativa im-
prescindible en el proper mandat?

R. Les principals propostes són les 
que comento, però anirem escoltant, 
adaptant i ampliant. La nostra propos-
ta principal és l'escolta permanent.

P. Què li diries a la gent que está 
valorant donar el seu vot a la teva 
candidatura?

R. Als que ho estan pensant i als que 
no: em comprometo a treballar per a 
tothom, no veuran en mi sectarisme. 
Arribaré a tots els acords possibles si 
són pel bé de Sant Sadurní.

Lloc favorit de Sant Sadurní:
Les vinyes properes a Can 
Codorniu.

Què t'agrada més de viure al poble.
És el poble on he crescut, és casa meva, 
i per això vull el millor per a ell.

Què t'agrada fer sempre que pots.
Sortir a fer un vermut amb els amics 
i la família.

Un bon record de la infantesa
L'escola i els amics, molts molts 
records.

Se’t dona bé:
Empatitzar amb diferents generacions
 i gent de diferents punts de vista. 
Tothom té alguna cosa a aportar.

Necessites millorar en:
De vegades sóc molt exigent amb mi 
mateixa fins que no aconsegueixo la 
meva meta.
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Sant Sadurní En Comú 
Arantza Molina:  
 
“Podem aportar una nova i millor  
manera de fer política municipal”

P. Perquè et presentes a l'alcaldia 
de Sant Sadurní?
R. Perquè estic convençuda que les 
coses es poden fer molt millor i amb 
l’equip que hem format podem apor-
tar una nova i millor manera de fer 
política municipal.

P. Quins valors o qualitats perso- 
nals destacaries de tu? 
R. Sóc lluitadora i m’implico al 100% 
en els projectes que hi participo.

P. Què aporta la teva candidatura? 
R. Canvi, il·lusió, frescor, ambició, em-
patia.

P. Dues coses positives i dues a mil-
lorar de l’actual mandat.

R. Finalment s’han començat les obres 
del camp de futbol i això ha d’aportar 
un punt d’inflexió en l’esport formatiu. 
El canvi d’il·luminació als carrers amb 
llums LED amb el conseqüent estalvi 
energètic.
A millorar, la coordinació entre els so-
cis de govern ja que masses vegades 
semblava dos governs en lloc d’un. 
L’oferta cultural per la gent, hauria de 
haver sigut mes diversa i per  tots el 
col·lectius, especialment els joves.

P. Què n'esperes del proper man-
dat?

R. Un govern ambiciós que pensi real-
ment en gran i posi sobre la taula tots 
els reptes que té Sant Sadurní.

P. Quins àmbits o àrees seran pri-
oritaris en el vostre programa elec-
toral?

R. Les tres esses, que sigui un poble 
més solidari, sostenible i singular.

P. I algun projecte o iniciativa im-
prescindible en el proper mandat?

R. Transformació de la via pública, har-
monitzant el mobiliari, les voreres, els 
fanals, papereres, etc que destaquin 
la singularitat del poble. Això implica 
també prioritzar les places verdes en 
lloc de places dures.

P. Què li diries a la gent que está 
valorant donar el seu vot a la teva 
candidatura?

R. Que confiïn en nosaltres, que no 
s’equivocaran, estic convençuda que 
la nostra candidatura es la més trans-
versal, diversa e il·lusionada de totes.

Lloc favorit de Sant Sadurní:
Qualsevol de les vinyes que envolten 
Sant Sadurní, una posta de sol en-
mig de les vinyes és un espectacle que 
recomano a tothom. A vegades no som 
conscients de la bellesa que en envolta.

Què t'agrada més de viure al poble:
Per la meva feina, estic molt en con-
tacte amb la gent i m’obre a moltes 
visions diferents i això fa que m’enri-
queixi personalment.

I el que menys:
A partir de certes hores es transforma 
en un poble trist i apagat, ja que s’ha 
anat perdent el socialitzar de les per-
sones al carrer.

Què t'agrada fer sempre que pots:
Prendre una copa de cava amb els 
meus amics per posar-nos al dia de les 
nostres coses. 

Un bon record de la infantesa:
Jugar al carrer i les revetlles.

Se’t dona bé:

Escoltar e implicar-me amb els reptes i 
és per això que em presento candidata 
a l’alcaldia 

Necessites millorar en:
En diplomàcia i controlar el meu ímpetu.



CUP 
Arantza Fernández:  
 
“Tenim l’expèriència i els coneixements 
necessaris per governar”

P. Perquè et presentes a l'alcaldia 
de Sant Sadurní?
R. La CUP vol un govern d’esquerres 
real per a Sant Sadurní, on el centre 
de les polítiques municipals siguin 
la seva gent. Els governs que hem 
tingut anteriorment han perpetu-
at un model caduc basat en la mar-
ca “País del Cava”. Sant Sadurní és 
més que això, la seva gent té altres 
necessitats i inquietuds, però sem-
pre s’han relegat a un segon pla.  

P. Quins valors o qualitats perso- 
nals destacaries de tu? 
R. Em considero una persona trebal-
ladora i constant, que sempre escolta 
abans de parlar. 

P. Què aporta la teva candidatura? 
R. La CUP és l’alternativa. L’opció per-
què Sant Sadurní tingui un govern 
d’esquerres i independentista. Som la 
candidatura que prioritza polítiques 
destinades a millorar el dia a dia de la 
majoria, i que no pactarà amb partits 
que van recolzar la imposició de l’arti-
cle 155 a Catalunya. 

P. Dues coses positives i dues a mil-
lorar de l’actual mandat.

R. Com a positives, el resultat del 
procés de participació ciutadana que 
va decidir que Can Guineu es destina- 
ria a usos culturals i l’ordenança que 
impedeix la implantació de macropro-
jectes de renovables en sòl agríco-
la. Són dos temes que hem treballat 
molt. Com a negatives que s’hagin 
dedicat més diners a turisme que a 
temes com l’habitatge o els serveis so-
cials, o que no s’hagi avançat en crear 
una fiscalitat més justa, és a dir, que 
pagui més qui més té. 

P. Què n'esperes del proper man-
dat?

R. Tenim l’experiència i els conei- 
xements necessaris per governar. 
Sabem el model de poble que volem 
construir. El proper mandat ha de ser 
l’inici d’un nou Sant Sadurní, on es pri-
oritzi el benestar de les persones, on 
tothom tingui les mateixes oportuni-
tats.

P. Quins àmbits o àrees seran pri-
oritaris en el vostre programa elec-
toral?

R. La creació d’habitatge social (se-
gons el Pla Local d’Habitatge man-
quen 100 pisos al municipi per acabar 
amb la urgència habitacional), la so-
birania energètica (crear comunitats  
energètiques locals per no dependre 
de les grans empreses energètiques), 
la progressivitat fiscal (pagar segons 
els recursos de cadascú) o acabar 
amb la gestió externa de certs serveis 
i que passin a ser gestionats per 
l’ajuntament per assegurar un bon 
servei i unes bones condicions labo-
rals dels treballadors. També volem ti-
rar endavant la cooperativa de serveis 
per garantir drets laborals a persones 
que es dediquen a feines de la llar o 
estudiants que fan classes de repàs, 
per exemple. Una iniciativa que quan 
la vam presentar va ser votada a favor 
pel ple, però que no s’ha fet realitat. 

P. I algun projecte o iniciativa im-
prescindible en el proper mandat?

R. Des de la nostra entrada a l’ajunta-
ment, estem reclamant un pla d’equi-
paments. Aquest document ens ha de 
permetre tenir una visió a llarg termi-
ni sobre les necessitats del municipi 
i poder assegurar-nos que aquelles 
inversions que es facin, siguin les 
correctes. No podem continuar fent 
pedaços. Necessitem un teatre i altres 
equipaments culturals.  

P. Què li diries a la gent que está 
valorant donar el seu vot a la teva 
candidatura?

R. Des de la nostra entrada a l’ajun-
tament, hem presentat iniciatives 
enfocades a millorar la vida de la 
majoria. La CUP és la garantia que 
les polítiques municipals se situaran 
en fer més fàcil la vida de les classes 
populars. Ja hem vist quin ha estat el 
resultat dels darrers governs que ha 
tingut Sant Sadurní. El canvi només és 
possible amb la CUP.

Lloc favorit de Sant Sadurní:
Les vistes de Montserrat des del turó 
de Cal Mota.

Què t'agrada més de viure al poble:
Poder gaudir de la natura en menys de 
10 minuts de sortir de casa.

I el que menys:
La manca d’equipaments culturals.

Què t'agrada fer sempre que pots:
Escapar-me a la muntanya i fer esport.

Un bon record de la infantesa:
Les tardes d’estiu a la plaça Jaume 
Rossell jugant fins tard.

Se’t dona bé:
Comunicar i el tracte personal . 

Necessites millorar en:
De vegades tinc poca paciència.
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PSC 
Pere Campos:  
 
“Ha acabat un cicle de decadència i ara 
és necessari un canvi”

P. Perquè et presentes a l'alcaldia de 
Sant Sadurní?
R. Tot i que tinc una molt marcada vo-
cació de servei públic, aquesta decisió 
no es pren d’avui per demà. Arriba  
després d’una trajectòria a la vida social 
de la vila, després de passar per diver-
ses entitats esportives, veïnals, cultu- 
rals, etc. i d’estar 3 anys com a cap de 
l'oposició.  Des d’aquests espais he po-
gut ajudar a molts veïns i veïnes, i això 
és el que m’impulsa:  des de l’Alcaldia 
puc ajudar més i millor als meus veïns 
i veïnes.

P. Quins valors o qualitats personals 
destacaries de tu? 

R. Lleialtat, treball, proximitat, discreció 
i entesa.

P. Què aporta la teva candidatura? 
R. Posar a les persones al centre de tot, 
governar per a tothom, sigui quin sigui 
el seu color polític, i no distreure’ns amb 
el que no és rellevant per Sant Sadurní 
d’Anoia.

P. Dues coses positives i dues a mil-
lorar de l’actual mandat.

R. Com a positiu destacaria l’elaboració 
conjunta per part de tots els grups 
municipals, i a proposta  del PSC, d’un 
decàleg d’accions per pal·liar els efectes 
i les derivades de la pandèmia i  la millo-
ra de les relacions personals amb la res-
ta de regidors/es dels diferents partits, 
que ha generat un clima més positiu de 
treball.
Com a  qüestions a millorar i que han 
estat mal gestionades per aquest equip 
de govern són: la  manca de comuni-
cació i transparència, la improvisació i la 
pèssima gestió del canvi d’alcaldia. 

P. Què n'esperes del proper mandat?

R. Ser el pròxim alcalde i, al costat del 
meu equip, treballar molt fort i amb 
passió, per poder revertir l’actual situ-
ació de desídia i deixadesa que pateix 
Sant Sadurní d’Anoia.

P. Quins àmbits o àrees seran priori-
taris en el vostre programa electoral?

R. Com aquest mandat ha estat tan poc 
productiu, tenim molts projectes per a 
desenvolupar en tots els àmbits. Però si 
he de destacar-ne alguns, i on em penso 
deixar la pell, són els següents: 

Fomentar l’esport com a font de salut, 
de cohesió social, integració i promoció 
econòmica. Acompanyarem a les enti-
tats i millorarem les instal·lacions, entre 
altres.  

Manteniment i singularització de la Vila. 
Volem un espai públic més amable, 
verd, cuidat i net de grafits no autorit-
zats.  També volem que es visibilitzi en 
l’espai públic els productes que fan sin-
gular Sant Sadurní.

Una especial atenció a la Gent Gran. En 
l’actualitat, són el pilar fonamental de 
moltes famílies. La pandèmia ha asse- 
nyalat mancances importants en el seu 
sistema d’atenció. Per això hem de tre-
ballar en nous models de gestió i procu-
rar el màxim benestar d’aquesta franja 
d’edat. El projecte de centre de dia i 
habitatges adaptats de lloguer a l’antiga 
caserna de la guàrdia civil serà una in-
versió rellevant en el nostre programa. 

P. I algun projecte o iniciativa im- 
prescindible en el proper mandat?

R. Tot el que fa referència a millores i 
ampliacions de les instal·lacions espor-
tives; transformar l’antiga caserna  de la 
guàrdia civil en un centre de dia i pisos 
adaptats de lloguer per la gent gran; 
crear i recuperar espais d’oci, sobretot 
pel jovent (el Centre i l’Ateneu); i recu-
perar l’autoestima i identitat de Sant 
Sadurní.

P. Què li diries a la gent que está 
valorant donar el seu vot a la teva 
candidatura?

R. Que tinguin confiança en el nostre 
projecte, que ha acabat un cicle de  
decadència a la vila governada pels 
mateixos i ara és necessari un canvi. Si 
ens donen l’oportunitat, els demostra- 
rem que és possible fer-ho millor i re-
vertir l’actual situació de Sant Sadurní.

Lloc favorit de Sant Sadurní:
El llac de Codorniu i el seu entorn.

Què t'agrada més de viure al poble:
Sobretot la diversitat de la seva gent, el seu 
entorn natural , està ben ubicat i comunicat 
i el cava. Sóc un apassionat del cava i de 
Sant Sadurní d’Anoia!

I el que menys:
Trobo a faltar més activitat, especialment 
els caps de setmana.

Què t'agrada fer sempre que pots:
Voltar pel poble i parlar amb la gent.

Un bon record de la infantesa:
Tinc molts i tots agradables. Els partits de 
futbol entre grans i petits a la plaça del Bar-
ri Vilarnau després de sortir del col·legi; les 
activitats al pis parroquial que ara es fan al 
Centre Cívic; anar a buscar els confits; les 
Fires i Festes; les tardes de cinema a l’Ate-
neu, la Cambra i al Centre.

Se’t dona bé:
No sé si se’m dona bé, vull creure que sí, 
però m’agrada el contacte directe amb les 
persones, escoltar els seus neguits, les 
seves preocupacions i, sobretot, poder aju-
dar-les.

Necessites millorar en:
Sóc una persona més d’acció que de 
paraules. Tinc les idees molt clares i pot-
ser cal que millori exposar-les amb més 
serenor. 
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JUNTS 
Ton Amat:  
 
“Hem demostrat quina és la nostra 
manera de treballar. Ara no ens podem 
aturar”

P. Perquè et presentes a l'alcaldia 
de Sant Sadurní?
R. Per continuar el projecte que vam 
iniciar ara fa quatre anys. Un projecte 
que està fent realitat el canvi que Sant 
Sadurní d’Anoia necessitava però que 
ja vam explicar que no es podia exe-
cutar en tan sols un mandat de quatre 
anys. Era un projecte a llarg termini.

P. Quins valors o qualitats perso- 
nals destacaries de tu? 
R. No m’agrada massa respondre 
aquests tipus de preguntes, crec que 
sempre ha de ser algú altre qui et va-
lori, però si t’haig de dir alguna cosa, 
crec que em decanto per la facilitat 
d’escoltar i aprendre de tothom. 

P. Què aporta la teva candidatura? 
R. Bon govern. Com ja fa quatre anys, 
la candidatura de Junts per Sant Sa-
durní està integrada per persones 
amb experiència acadèmica i profes-
sional. És una candidatura pensada i 
ideada per poder tenir un govern, fort 
i capdavanter, amb persones capaci-
tades per encapçalar cadascun dels 
àmbits de l’Ajuntament, i amb un ob-
jectiu molt clar: millorar la vida de les 
persones a Sant Sadurní.

P. Dues coses positives i dues a mil-
lorar de l’actual mandat.

R. D’una banda destacaria el treball 
intern que s’ha fet i que ens permetrà, 
en els propers anys, culminar molts 
projectes: la construcció de nous  
habitatges socials, la remodelació de 
la Casa dels Avis i haver donat sortida 
a dos temes històrics amb una planifi-
cació del futur, tant el problema dels 
vestidors del camp de futbol com la 
posada al dia del pavelló de l’Ateneu. 
Aquesta és la nostra manera de tre-
ballar: no defugir dels problemes. No 
és la manera habitual de treballar en 
la política però és el nostre ADN.

Un dels aspectes a millorar son d’una 
banda el manteniment dels nostres 
carrers i places, i el manteniment de 
les instal·lacions. Veníem d’un dèfi-
cit important que hem d’acabar de 
revertir en el proper mandat. L’altre 
aspecte que més que millorar és con-
tinuar amb la reorganització de l’Ajun-
tament per ser una administració 
adaptada al segle XXI. També hem de 
continuar amb els canvis en la comu-
nicació amb la ciutadania. L’hem de 
millorar.

P. Què n'esperes del proper man-
dat?

R. Un mandat més estable, sense sor-
preses com l’esclat de la pandèmia 
del coronavirus, l’impacte de la guerra 
d’Ucraïna o les emergències climà-
tiques i econòmiques que han afectat 
no només al dia a dia de l’Ajuntament 
sinó també al del conjunt de la po-
blació. Un mandat que consolidi els 
canvis que ja es perceben.

P. Quins àmbits o àrees seran pri-
oritaris en el vostre programa elec-
toral?

R. Treballarem per la millora de les 
condicions de vida dels nostres con-
vilatans en tots els àmbits. Seguirem 
treballant fort en temes com la reor-
ganització interna de l’Ajuntament, 
l’habitatge, la promoció econòmica i 
l’aposta per creure de veritat que som 
la Capital del Cava.

P. I algun projecte o iniciativa im-
prescindible en el proper mandat?

R. Donar resposta a una altra de les 
demandes històriques de Sant Sa-
durní: recuperar l’activitat cultural 
amb l’esperada rehabilitació dels dos 
espais històrics que tenim, l’Ateneu i 
el Centre. 

P. Què li diries a la gent que está 
valorant donar el seu vot a la teva 
candidatura?

R. Que, ara, no ens podem aturar. 
Que tenim clar que el nostre objectiu 
principal és Sant Sadurní, tot vetllant 
per poder oferir una qualitat de vida 
als que hi vivim. Que hem demostrat, 
amb solvència, quina és la nostra for-
ma de treballar i que volem continuar 
fent-ho per situar Sant Sadurní al lloc 
que es mereix i que sigui un referent 
en tots els àmbits. 

Lloc favorit de Sant Sadurní:
La plaça de l’Església el 8 de setembre.

Què t'agrada més de viure al poble:
Poder gaudir de la natura en menys de 
La proximitat de tot.

I el que menys:
La poca autoestima cap el poble d’una 
part de la població.

Què t'agrada fer sempre que pots:
Caminar per les vinyes i l’entorn de 
Sant Sadurní.

Un bon record de la infantesa:
L’Esplai el Mussol i les festes dels  
Barris.

Se’t dona bé:
Escoltar

Necessites millorar en:
Molts àmbits. La vida és un aprenen-
tatge continu.
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ERC 
Pere Vernet: 
 
“La manera que tenim de fer política és 
des de la proximitat”

P. Perquè et presentes a l'alcaldia 
de Sant Sadurní?
R. Després de gairebé 4 anys de man-
dat, sento la motivació i les ganes de 
continuar formant part del projecte 
polític que durant molts anys ha  
construït Esquerra aquí al poble. 
Aquests últims mesos han suposat 
per mi un canvi vital molt important, 
on he pogut copsar l’autèntic signifi-
cat de ser un servidor públic, aportar 
idees i comprometre’m amb el muni-
cipi.

M’agrada ressaltar molt el sentit del 
deure vers la ciutadania, la responsa-
bilitat i el privilegi de poder treballar 
amb l’equip que m'acompanyarà els 
propers quatre anys.

P. Quins valors o qualitats perso- 
nals destacaries de tu? 
R. Em considero una persona pro-
pera, empàtica i compromesa. Això fa 
que el tracte amb la ciutadania o amb 
el personal de l’Ajuntament sigui molt 
fàcil. Crec que per damunt de tot sóc 
bona persona.

P. Que aporta la teva candidatura? 
R. La nostra candidatura pels propers 
quatre anys està formada per dones 
i homes amb un denominador comú: 
són gent que s’estima el municipi. 
Hem construït un equip on es com-
bina l’experiència i cares noves. Un 
equip que representa il·lusió, entusi-
asme i per damunt de tot treballado-
ra.

P. Dues coses positives i dues a mil-
lorar de l’actual mandat.

R. Pel que fa a les coses positives, podria 
destacar, entre d’altres coses la gestió 
de la pandèmia, on s’ha vist també la 
qualitat de la ciutadania de Sant Sa-
durní, i en segon lloc el fet d’haver 
estat un equip molt proper a la gent. 
Pel que fa als aspectes a millorar en 

el proper mandat, podria destacar la 
gestió de l’incivisme i la problemàtica 
de la segregació escolar.

P. Què n'esperes del proper man-
dat?

R. Espero poder seguir el camí que 
hem construït en aquesta etapa pas-
sada, i seguir amb l’estil que ens ha 
caracteritzat, proper i compromès.

P. Quins àmbits o àrees seran pri-
oritaris en el vostre programa elec-
toral?

R. En termes generals, dues de les 
àrees que volem impulsar són les 
polítiques sensibles a la transició 
ecològica del municipi i les polítiques 
d’atenció a les persones, per millorar 
la qualitat de vida dels ciutadans, tren-
car les barreres arquitectòniques i les 
altres barreres que sovint fan que 
l’administració sigui una entitat massa 
burocratitzada.

P. I algun projecte o iniciativa im-
prescindible en el proper mandat?

R. Si ens centrem en qüestions  
d’equipament, és públic i notori que 
Can Guineu ha de tenir un paper pro-
tagonista. Però també el teatre de 
l’Ateneu, que aviat començarà a fer els 
primers passos. També continuarem 
invertint recursos al carrer.

P. Què li diries a la gent que está 
valorant donar el seu vot a la teva 
candidatura?

R. Hi ha molts motius per donar suport 
a la nostra candidatura. Però em que-
do amb un que resumeix molt bé la 
manera que tenim de fer política: la 
proximitat. No és casual que el lema 
de la nostra campanya sigui Sempre 
Hi Som, perquè realment és així. 

Lloc favorit de Sant Sadurní:
Més que un lloc és una època de l’any. 
M’agrada molt el color del paisatge a la 
tardor, sobretot quan els pàmpols agafen 
les tonalitats grogues i ataronjades. 
Potser el millor lloc per copsar aquesta 
gama cromàtica és la Miranda d'Espiells.

Què t'agrada més de viure al poble:
Em sento molt arrelat a Sant Sadurní, és 
el poble on vaig néixer i l’estimació que 
tinc és  incondicional. M’agraden els seus 
indrets i la seva gent, i sobretot aquesta 
manera de ser tan sadurninenca, tan 
polièdrica i tan nostra.

I el que menys:
De la mateixa manera que m’estimo el 
poble, em sap molt greu quan veig que hi 
ha gent que no és capaç de fer-ho. Em 
molesten molt les actituds incíviques, les 
pintades a les parets, la brutícia, la poca 
cura dels espais comuns. 

Què t'agrada fer sempre que pots:
Omplir les alforges de la bicicleta i anar 
de ruta amb la meva família. També 
m’agrada quedar amb els amics. 

Un bon record de la infantesa:
Quan venien els patges reials amb heli-
còpter i aterraven a l’actual aparcament 
del Pont Romà. Era un dia molt especial 
pels nens i nenes de Sant Sadurní.

Se’t dona bé:
M’agrada la cuina elaborada, que re-
quereix temps. Em queda molt bé l’escu-
della o el fricandó. 

Necessites millorar en:
La conciliació familiar, últimament m’hi 
estic esforçant molt, però encara falta.



Un gran projecte cultural 
per impulsar El Penedès 
Entre els escenaris amb més capacitat se’n destaca el de 
les caves Elissya by Freixenet, on el divendres hi actuaran 
Els Catarres i Joan Dausà, i el diumenge Amaia. A les caves 
Vallformosa el dissabte hi tocaran Iván Ferreiro i Els Pets 
i, el diumenge, per a un públic més jove, es podrà veure 
31Fam i La Fúmiga. Per altra banda, en aquest mateix espai 
tindran lloc dos espectacles per públic familiar i infantil en 
una sessió de matí amb els concerts de Dàmaris Gelabert 
i Reggae per Xics. 

A les Caves Vilarnau, Ginestà hi actuarà divendres a la nit, i 
Xiula, pels més petits, diumenge al matí. El dissabte, Soleá 
Morente i el diumenge Pol Batlle & Rita Payés estaran en 
els cellers de la Família Torres i Clara Peya, per la seva ban-
da actuarà el dissabte als cellers de Montrubí. 

En espais propers que potencien la intimitat amb els ar-
tistes, hi actuaran Cesk Freixas, Dan Peralbo i El Comboi, 
David Carabén (Mishima), Delafé, Dj Amable, Enric Monte-
fusco, Guillem Roma, Habla De Mi En Presente, Joan Ro-
vira, Quico Pi de la Serra, Las Migas, Judit Neddermann, 
Joan Colomo, Joan Garriga & El Mariatxi Galàctic, Joan Isaac 
& Carme Sansa, Joan Miquel Oliver, Madam Marie, Marc 

Parrot, Mazoni, Roger Mas, l’espectacle de dansa Tradere i 
l’stand up de Marc Sarrats. 
Aquests artistes actuaran en escenaris com els cellers i 
caves Albet i Noya, Caves Blancher, Can Ràfols del Caus, 
Codorniu, Elyssia by Freixenet, Freixenet, Giró Ribot, Juvé 
& Camps, Montrubí, Oriol Rossell, Castelo de Pedregosa i 
Segura Viudas entre d’altres.

Aquesta iniciativa sorgeix de Barcelona Events Musicals 
(promotora del Festival Cruïlla Barcelona) i l'agència de co-
municació McCann Barcelona amb la coordinació del Con-
sell Comarcal de l'Alt Penedès i el suport dels cellers i els 
municipis que hi participen. I neix amb la intenció de crear 
un nou concepte de festival.
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Festival  
Ressons 
Penedès by 
Cruïlla, 
del 28 al 
30 d’abril
La primera edició del festival 
Ressons Penedès by Cruïlla 
es durà a terme els dies 28, 
29 i 30 d’abril de 2023, tot 
convertint-se en el primer 
gran festival que inaugura la 
temporada en una fusió de 

música i d'enoturisme. Amb 
un cartell ambiciós format 
per 36 artistes distribuïts en 
22 escenaris, Sant Sadurní 
serà una de les seus princi-
pals juntament amb altres 
cellers, caves i espais patri-
monials i naturals de la co-
marca de l'Alt Penedès. 

A l’acte de presentació, ce- 
lebrat a mitjans de febrer al 
Palau Robert de Barcelona, 
hi va assistir l’alcalde de Sant 
Sadurní, Ton Amat, un dels 
impulsors i actius destacats 
d’aquest projecte, el presi-
dent del Consell Comarcal 
de l'Alt Penedès, Xavier Lluch 

i diversos representants 
del territori, o la directora 
general de Turisme, Marta 
Domènech, entre d'altres. 
La presentació va comptar 
amb les intervencions del 
conseller d'Economia i Tre-
ball, Roger Torrent, a més del 
mateix Xavier Lluch, Gerard 
Birbe, director del Festival 
Ressons Penedès, i de Jordi 
Herreruela, director de Cruïl-
la.

Amb 32 concerts confirmats, 
repartits en dos escenaris de 
grans espectacles amb una 
capacitat per acollir-hi entre 
2.500 i 3.000 persones, tres 

escenaris amb concerts per 
entre 500 i 1000 persones, 
i 22 actuacions en escenaris 
de mig format per entre 100 
i 300 persones, el Ressons 
Penedès by Cruïlla és un fes-
tival transversal que s’estén 
per tot el territori comarcal. 
En aquesta línia, amb la va-
rietat d’oferta musical i els 
diferents horaris, es pretén 
arribar a tota mena de pú-
blic; des del més familiar fins 
al més jove i emergent, on 
s’estima vendre unes 30.000 
entrades.

Les entrades S’ha optat per una oferta molt ajustada, i més encara en els concerts per a públic familiar, atractius i populars per tal de poder apropar un cartell de primer nivell nacional al màxim de públic possible, fent possible que cada assistent creï el seu propi recorregut durant el festival.  Segons el tipus de concert, els preus per entrada oscil·len entre els 15 i els 25 €.   

Per a més informació i compra d’entrades  
podeu visitar el web 
www.ressonspenedes.com
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Ja es pot consultar en línia l’arxiu fotogràfic 
de l’Ajuntament de Sant Sadurní
Des de fa uns dies ja es pot consultar al cercador arxius en 
línia una part de les fotografies que formen part de l’arxiu fo-
togràfic de l’Ajuntament de Sant Sadurní d’Anoia i que es con-
serven a l’Arxiu Municipal. 

L’Arxiu fotogràfic és una col·lecció on s’hi apleguen fotografies 
de diferents procedències, algunes aportades per la ciutada-
nia, d’altres transferides per part dels serveis municipals. Ac-
tualment s’hi han incorporat 27.471 fotografies, que estan 
agrupades en 1.393 fitxes descriptives o reportatges, que 
reprodueixen fotografies des de finals del segle XIX i fins a 
l’actualitat. La descripció i difusió de l’arxiu fotogràfic ha es-
tat possible amb el suport del Departament de Cultura de la 
Generalitat de Catalunya i l'Oficina de Patrimoni Cultural de la 
Diputació de Barcelona. 

«Arxius en línia» és la plataforma que ofereix el Departament 
de Cultura per la cerca de fons i documents dels centres d’ar-
xiu del seu departament, així com d’altres arxius catalans que 
s’hi han vinculat. A través d’aquest portal es pot cercar la infor-
mació i els documents independentment del centre, del fons 
documental o el tipus de document. 

En aquest sentit, el 2022 l’Ajuntament ha formalitzat la incor-
poració al sistema informàtic de la Xarxa d’Arxius Comarcals 
(XAC) i l’Arxiu Nacional de Catalunya (ANC) per fer-ho possible. 

La plataforma permet fer cerques i visualitzar els objectes digi-
tals als documents amb les seves corresponents descripcions, 
així com la descarrega a baixa resolució. Per usos de comuni-
cació pública, publicacions o per obtenir reproduccions d’alta 
qualitat, cal adreçar-se a l’Arxiu Municipal. 

Una de les altres funcionalitats de les quals disposa i que ani-
mem a utilitzar és l’espai de «Col·labora!» que es troba al peu 
de les fitxes descriptives. En aquest es pot enviar informació 
per complementar les descripcions existents. És recomanable 
argumentar aquestes aportacions i des de l’arxiu es valorarà 
per incorporar-les a les unitats de descripció. En tot cas, en 
cas de dubte, es pot contactar al correu electrònic de l’Arxiu 
municipal: arxiu@santsadurni.cat.

Poc a poc s’anirà ampliant el volum de documents consulta-
bles a la xarxa amb la voluntat de fer difusió dels seus fons i 
facilitar-ne l’accés als investigadors i a la ciutadania en general. 

Podeu accedir al web d’Arxius en línia a l’enllaç 
www.arxiusenlinia.cultura.gencat.cat

Nova publicació sobre el 
patrimoni sadurninenc:  
Sant Benet d'Espiells 

L'Arxiu Municipal ha publicat recent-
ment el tercer número d'aquesta 
col·lecció.
L’Arxiu Municipal de Sant Sadurní 
d’Anoia ha publicat recentment el 
tercer número de la col·lecció sobre 
patrimoni sadurninenc, que porta per 
títol: “Sant Benet d’Espiells. El romànic 

nostrat”. Aquest nou número de la 
col·lecció de publicacions de l’Arxiu 
té per objecte promoure i divulgar la 
història del patrimoni del municipi.

El text i documentació han estat ela- 
borats per l’historiador i professor 
Francesc Xavier Roig i s'hi expliquen 
els orígens de l’actual poble d’Es-
piells i de la capella de Sant Benet, es  
descriuen els elements constructius 
del temple i es parla de la lluita i l’esforç 
per aconseguir la seva recuperació i 
reconstrucció, entre altres temes.

Els exemplars són gratuïts i es poden 
recollir a l’Arxiu Municipal, situat al car-
rer de les Escoles s/n.

L’horari de l’Arxiu és: 
Dilluns de 08.00 a 18.30 h. 
i de dimarts a divendres: 
de 08.00 a 15.00 h.

Els altres llibres de la col·lecció que 
ja s’han editat estan dedicats a Can 
Guineu i a l’Ateneu. 

Nova cessió de  
documentació familiar  
a l’Arxiu municipal

L'Ajuntament de Sant Sadurní i la 
família Rossell-Raventós van signar 
recentment el contracte de cessió 
en comodat de l'arxiu familiar, que 
inclou el fons de la Cooperativa de 
Vivendes Vilarnau i el Fons de la Co-
operativa Escolar Vilarnau. Aquest 
tipus de cessió permet a l'Arxiu fer 

ús de la documentació, però la ti- 
tularitat continua en mans de la 
família. El conjunt de documents, 
d’un gran valor informatiu i cultural, 
es conservaran a partir d’ara a l’Ar- 
xiu i d’aquesta manera s’afavoreix la 
preservació i difusió dels documents, 
permetent que compleixin una funció 
social d’acord amb el seu interès.

El conjunt del fons consta de do- 
cuments recollits per la família que 
tenen valor informatiu i històric pel 
municipi i inclou documentació de  
diferents entitats que per la seva na- 
turalesa conformen un fons propi 
dins l’organització de l’Arxiu Munici-
pal; d’una banda, la Cooperativa de Vi-
vendes Vilarnau, entitat que va néixer 
l’any 1967 promoguda per un grup de 
veïns i veïnes de la vila davant la pro- 
blemàtica de la manca d’habitatges, i 
que va permetre la creació dels habi-

tatges que conformarien l’actual barri 
Vilarnau; i, d’altra banda, la Coopera-
tiva Escolar Vilarnau, entitat nascuda 
l’any 1966 per la voluntat d’un grup de 
famílies que buscaven alternatives al 
model educatiu de l’època i van fun-
dar el centre, que va funcionar fins a 
l’any 2001. Una part de la documen- 
tació va quedar custodiada per un 
dels socis fundadors, Joan Rosell 
Mata, pare del cedent.

L'Ajuntament de Sant Sadurní vol 
agrair la confiança i la donació for-
malitzada per la família, i convida a la 
ciutadania del municipi a sumar-se a 
aquest tipus d'iniciatives, servint-se de 
les noves instal·lacions de l'Arxiu Mu-
nicipal per a garantir una millor con-
servació del seu fons i per a la difusió 
d'aquells documents que puguin tenir 
un interès històric, social o acadèmic, 
entre d'altres.



ppsantsadurni@gmail.com 

@carlesjimenezm

Me quedo contigo
Aquesta legislatura que ara s’acaba ha estat especialment difícil 
per a la nostra agrupació. Més enllà de la pandèmia que hem vis-
cut, hem sofert la inesperada i terrible pèrdua del Rafa Berlanga. 
Aquesta legislatura quedarà per sempre en la nostra memòria; 
per qui era el Rafa, per tot el que ens aportava, per la seva ge- 
nerositat, la seva empenta i les seves ganes de treballar per 
un Sant Sadurní millor. El Rafa era per damunt de tot un amic, 
un molt bon amic dels seus amics, sempre procurava extreure 
les coses bones de qualsevol situació, per complicada que fos.  
 
No és fàcil sobreviure sense ell, ens hem hagut de refer perquè 
és el que ell hagués volgut, va fer de l’agrupació un projecte com-
partit i obert a tothom, va ser un polític diferent que en poc temps 
es va guanyar el respecte de tots i totes, procurava sempre con-
sensuar, arribar a acords per difícils que fossin, pel bé de tots. 
 
Desprès de la seva irreparable pèrdua, l’agrupació es trobava en 
el dilema de finalitzar el projecte de Guanyem per Sant Sadurní 
o de tirar endavant i complir amb el compromís adquirit amb la 
ciutadania de Sant Sadurní, així que pensant en la manera d’en-
tendre la política del Rafa vam tenir clar que aquesta no podia 
caure en l'oblit i continuar endavant. 

Vam fer el cor fort i vam optar, com segur ell hauria volgut, con-
tinuar en aquest projecte del que ell era l’ànima. És per això, 
que ara iniciem una nova etapa amb un nou equip, que volem 
que el Rafa i tots els que creien en ell estiguin orgullosos de com 
cuidem el seu llegat.
 
 “Solo quiero que la ola que surge del último suspiro de un se-
gundo, me transporte mecido hasta el siguiente” - Extremoduro

santsadurni@iniciativa.cat

@ICVEUiASantSa

facebook.com/santsadurniencomu
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Gràcies!
Aquestes són les últimes línies que escrivim en l’últim Casa 
de la Vila d’aquesta legislatura; una legislatura que ha es-
tat marcada per uns reptes que ningú ens esperàvem: la  
covid-19 i una nova guerra a Europa. 

Començàvem la legislatura, al maig de 2019, amb il·lusió 
i amb una vocació de servei cap a tots els veïns i veïnes 
de Sant Sadurní, plens d’iniciatives per tal de contribuir a  
construir un poble millor. Si bé segurament no hem pogut 
fer tot el que nosaltres haguéssim volgut o, millor dit, el que 
tenim planejat en els nostres programes electorals, si que 
hem aconseguit unir-nos per afrontar els grans reptes que 
hem patit. Així doncs vull posar en valor que aquesta legisla- 
tura que en breu acabarà ha estat la del consens, del pacte i, 
sobretot, la del compromís, compromís amb tots i cadascun 
de vosaltres i amb Sant Sadurní. 

No podem oblidar que la veritable missió dels regidors i 
regidores que conformen l’Ajuntament és treballar per tots 
vosaltres sense distinció, deixant de banda els debats estèrils 
que no porten enlloc, més que a la confrontació i a la des-
unió, buscant els punts d’unió, ja que tots d’una manera o 
altra busquem el millor per la nostra Vila. Per això, considero 
que no podem apartar-nos d’aquest camí ja que és la única 
manera de treballar per Sant Sadurní i tots vosaltres. 

Dit això, avui escric aquestes línies en primera persona doncs 
és per a mi el meu darrer Casa de la Vila; vull demanar dis-
culpes, doncs sé que en determinats moments m’he equi- 
vocat i en determinats moments no he estat a l’alçada, si bé 
sempre he intentat treballar per Sant Sadurní de la millor 
manera que sabia i sempre des del cor.  Només amb com-
promís, pacte i consens podem tirar endavant i fer un Sant 
Sadurní millor. Només escoltant als veïns i veïnes i, sobretot, 
passejant i trepitjant el nostre poble podem saber què ne-
cessita i cap a on volem anar. 

Per això us vull donar les gràcies per haver-me fet partícip 
de les vostres queixes, dels vostres suggeriments, les vostres 
frustracions, dels vostres desitjos, de les vostres preocupa-
cions, de les vostres necessitats i sobretot de les vostres 
il·lusions, ja que sense elles l’acció política dels regidors i 
regidores està buida i no té sentit. 

No vull deixar d’agrair el compromís de tots els companys 
i companyes regidors que avui conformen l’Ajuntament i 
desitjo que els que participin al nou Ajuntament després de 
les eleccions segueixin tenint aquest compromís i sobretot 
un il·lusió renovada per construir un Sant Sadurní millor, on 
ningú es quedi enrere, net i cívic, fort econòmicament, on 
s’aconsegueixi trobar l’equilibri entre el territori i la promoció 
turística i on el Cava Centre sigui un motor dinamitzador. 



cupsantsadurni@gmail.com

@CUPStSadurni

Fi d’etapa, ara #Campos_Alcalde! 
El mandat que estem a punt de tancar ha estat marcat per cir-
cumstàncies difícils de preveure com són una pandèmia o una 
guerra. Aquestes han generat una situació global molt adversa, a 
la que s’han sumat altres circumstàncies, que des del Grup Mu-
nicipal Socialista (GMS) ja vam advertir: un govern (ERC-JUNTS) a 
l’Ajuntament dividit, poc transparent, mancat de lideratge, amb 
un ús partidista de la institució i amb un canvi d’alcaldia traumàtic, 
que ha aturat l’Ajuntament.

Davant de tot això, el GMS no ha deixat mai de treballar per fer 
una oposició constructiva, institucional i lleial. Hem proposat i  
liderat el decàleg d’accions per pal·liar els efectes de la pandèmia; 
hem col·laborat amb el govern en l’elaboració del pla d’habitat-
ge i en les diferents crisis obertes durant el mandat - recollida 
d’escombraries i seguretat ciutadana -; hem presentat mocions 
municipalistes: per fer segura la incorporació al cinturó de ron-
da direcció a l’autopista, des de la sortida de Renfe; per arranjar 
els punts de càrrega per cotxes elèctrics i fer-ne més; fer una or-
denança per ajudar els veïns i veïnes a netejar els grafits de les 
façanes; també hem fet propostes com fer una assemblea d’enti-
tats esportives; transformar l’antiga Caserna en un centre de dia 
i pisos adaptats de lloguer per la gent gran; construir pisos de 
lloguer social en els solars propietat de l’ajuntament; traslladar la 
policia local a un lloc més adient, etc. 

Ara arribem al final i tot són presses. En sis mesos volen fer tot 
el que no s’ha fet durant la resta de mandat (asfaltar, arranjar 
voreres i parcs, etc.) i es fa tot de manera desordenada i partidis-
ta, sense un full de ruta que tregui definitivament Sant Sadurní de 
l’estancament en el qual viu des de fa anys. 

En fi, tanquem un mandat amb un govern aturat, dividit i amb 
manca d'idees i il·lusió per millorar el futur de la vila, en què fins 
i tot les dues grans inversions continuen essent problemàtiques 
en la seva execució: un pavelló de l’Ateneu amb goteres i unes 
obres del camp de futbol de nou aturades per la mala previsió.

Els socialistes hem format un equip transversal i preparat, que 
estem treballant en un projecte que torni a il·lusionar tothom a la 
vila, volem un Sant Sadurní per viure bé i millor.

#Campos_Alcalde

facebook.com/CUP Sant Sadurní

camposop@santsadurni.cat

@PereCampos73

facebook.com/sadurnineja
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Sant Sadurní necessita 
una alternativa!

La CUP es va presentar a les passades eleccions municipals 
amb el lema «Posem-hi color!». Durant aquests quatre anys, 
però, hem vist que el mandat liderat pel govern d’ERC i Junts 
s’ha tenyit d’un gris cada vegada més apagat. Un govern sense 
un model de poble clar, amb dos socis que no s’entenen i 
amb una ERC que ha renunciat a qualsevol agenda social.  
 
L’actual mandat ha estat protagonitzat per un govern dedicat 
a gestionar la inèrcia d’un Ajuntament que fa dècades que fa 
el mateix i que té els mateixos problemes, una inèrcia que ha 
arrossegat tot el poble cap a un model esgotat, obsessionat 
i limitat a una aposta per un model turístic que mai ha fun-
cionat i per un model econòmic que ha posat tots els ous al 
mateix cistell. Un model de poble caduc i sense idees que 
comparteixen els tres partits (ERC, Junts i PSC) que han gover-
nat Sant Sadurní les darreres dècades. 

Contra aquesta manera de fer, la CUP hem apostat per pro-
posar una alternativa que durant aquests quatre anys hem in-
tentat materialitzar des de l’oposició amb propostes construc-
tives a favor de les classes populars de Sant Sadurní: hem 
apostat per destinar més recursos a polítiques d’habitatge, 
per construir habitatge social, per planificar les inversions en 
equipaments, per una fiscalitat més progressiva, per treballar 
per resoldre el problema de segregació escolar i per avançar 
cap a la sobirania energètica en un context en què la factu-
ra de la llum s’ha convertit en una llosa per moltes famílies.  
 
En la majoria d’aquestes propostes ens hem trobat que el 
govern ens ha donat l’esquena, a vegades oposant-s’hi di-
rectament i d’altres donant-nos llargues.

El maig d’aquest any tornen a haver-hi eleccions municipals i 
la CUP es presenta com l’única opció capaç de presentar un 
model de poble que posi els interessos de la majoria al centre 
de les polítiques municipals. La única opció que es presenta 
per assegurar un govern d’esquerres, independentista, ecolo-
gista i feminista. La única opció disposada a governar el dia a 
dia de Sant Sadurní amb transparència i participació ciutada-
na, posant en valor i treballant colze a colze amb les associa-
cions i les entitats de la vila. 

Som l’alternativa i estem a punt!



No ens podem aturar
Aquest és el darrer Casa de la Vila que es publicarà en aquest 
mandat, i per tant el moment per fer balanç de la feina que 
hem fet en aquests quatre anys, els primers de Junts l’Ajun-
tament de Sant Sadurní d’Anoia i, en el cas de Ton Amat, el 
primer mandat com a alcalde.

Fer balanç no vol dir adreçar-se als ciutadans veient-los només 
com a electors, explicant-los la versió edulcorada del que 
hem fet en aquests quatre anys sinó, abans que res, fer un 
exercici de reflexió per revisar el que hem fet i per reconèixer 
el que no hem pogut dur a terme, analitzar el perquè i valorar 
la nostra aportació en la gestió municipal. 

Com tots els partits, ens vam presentar l’any 2019 amb un 
programa, que en el nostre cas va ser extens. Aquelles elec-
cions van ser per nosaltres l’inici d’un trajecte i per això vam 
presentar un full de ruta a llarg termini per Sant Sadurní 
d’Anoia. Després, els resultats electorals, els pactes i uns 
quants imponderables, entre els quals una pandèmia que 
ningú havia previst, han obligat a centrar-se en els objectius 
prioritaris, o possibles per les circumstàncies, sense perdre 
mai de vista els objectius de fons. 

Podríem enumerar actuacions que demostren la feina feta 
en aquests quatre anys, però més enllà de la llista de fites 
assolides, el que ens interessa ressaltar és la nostra ma-
nera de treballar com a regidors. Fa quatre anys vam es-
criure al Casa de la Vila que hi veníem per reactivar l’Ajun-
tament, per canviar coses i per treballar per als ciutadans 
de Sant Sadurní d’Anoia. Que hi érem per responsabilitat.  
 
Passant de les paraules a alguns exemples concrets de la 
feina feta, la reforma dels vestidors del camp de futbol, que 
hem reorientat cap a una planificació integral de la zona es-
portiva, els passos fets per començar a resoldre un proble-
ma endèmic a la vila com és la manca d’habitatge, l’aposta 
decidida per l’administració electrònica de l’Ajuntament o la 
planificació d’una estratègia per garantir l’equitat educati-
va entre tots els centres escolars de la vila, diuen molt de la 
nostra manera d’entendre la feina a l’Ajuntament. Parlem de 
qüestions pendents des de feia anys, que s’havien promès 
mil vegades i que mai havien passat de ser paraules. Ara, fi-
nalment, s’han fet, i no només per resoldre el problema im-
mediat, sinó per obrir una nova etapa en l’administració de 
l’Ajuntament i afrontar les necessitats dels sadurninencs per 
als propers anys.

El nostre balanç de la feina feta és el que ens serveix d’estímul 
per continuar i desencallar altres temes roents. El que hem 
fet en aquestes dues grans intervencions ha de ser el nos-
tre aval, que caldrà per resoldre altres assignatures pendents 
com un teatre municipal, sobre el qual en els propers dies 
presentarem un pla director, o un projecte de reforma a fons 
dels nostres carrers. Si ens acompanyeu, si ens doneu de nou 

millorem@juntspersantsadurni 
www.juntspersantsadurni.cat

JuntsXStSadurni

#SempreHiSom
Aquest és l’últim Casa de la Vila abans de les eleccions municipals. 
Les properes setmanes arrencarà la campanya electoral i amb 
tota probabilitat sentirem a parlar molt de la tasca del govern des 
de diferents punts de vista. També serà moment de fer balanç, 
però sobretot serà el moment d’encarar el nou mandat amb la 
mateixa il·lusió i ganes de treballar amb les quals ho vam fer al 
2019.

No ha estat un mandat fàcil, perquè no han estat uns anys fàcils 
per ningú, ja ho hem anat dient en diferents ocasions. És evident 
que la pandèmia ha marcat el curs de les nostres polítiques du-
rant gairebé dos anys. Però això no ha estat cap impediment per 
avançar en tots els àmbits de les polítiques municipals, especial-
ment les que tenen a veure amb el benestar de les persones. Som 
un partit d’esquerres i exercim com a tal. I així hem de continuar, 
l’eix social ha de ser el motor de les polítiques municipals. Un eix 
que s’ha de complementar amb accions clares per aturar, i en 
la mesura del possible, revertir els efectes del canvi climàtic. La 
propera dècada ens hi juguem molt.

El Grup Municipal d’Esquerra Republicana hem demostrat un 
tarannà dialogant. Hem sabut gestionar el dia a dia d’un govern, 
estant al costat de la gent, a peu de carrer. I també hem sabut 
planificar el futur, amb projectes ambiciosos que els propers 
mandats haurem de fer realitat. Hem teixit complicitats amb 
les treballadores i treballadors municipals, des de la confiança i 
l’amabilitat. Aquest és el camí que creiem que cal seguir per ar-
ribar lluny.

Les regidores i regidors d’Esquerra arribem al final del mandat 
amb els deures fets i amb les il·lusions intactes.  I tot això ho hem 
fet liderant el govern i cedint espais i projectes als companys de 
la coalició. 

Estem convençuts d’haver assolit amb èxit els objectius que ens 
havíem marcat, i els que no, els hem encarat per poder-los fina- 
litzar els propers mesos: Encara ens queda molta feina a fer. I la 
nostra obligació com a partit i des de tots els altaveus i institucions 
on tinguem representació és continuar lluitant per tenir el millor 
Sant Sadurní possible. 

Per tant, des de l’Ajuntament, des de la proximitat que ens carac-
teritza, hem d’estar preparats per continuar fent polítiques que 
permetin sumar més gent al projecte d’Esquerra Republicana.

No volem acabar l’escrit sense agrair a tota la ciutadania la seva 
implicació en el dia a dia del nostre municipi. Hem intentat do-
nar resposta a totes les demandes de les veïnes i veïns, i volem 
continuar fent-ho. Per això, convidem a tothom que ens aturi pel 
carrer, que ens vingui a veure al nostre local del carrer Hospital, 
o simplement que ens faci arribar les seves idees i propostes per 
fer de Sant Sadurní un lloc viu i per viure-hi.

locals.esquerra.cat/santsadurni

facebook.com/juntspersantsadurni

erc@santsadurni.cat

@ERCSantSadurni

facebook.com/infoerc.santsadurnidanoia
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EXCEPCIONALITAT
per sequera
restriccions d’aigua en els 
usos urbans per a municipis 
en estat d’excepcionalitat

VOLUM MÀXIM D’AIGUA 
PER HABITANT I DIA
Els volums totals d’aigua que 
entrin al dipòsit municipal per a 
l’abastament de la població no 
poden superar els 230 litres per 
habitant i dia (incloent activitats 
econòmiques i comercials).

PISCINES - l’ús d’aigua potable per ompliment queda limitat a:
· El reompliment parcial de piscines amb sistema de recirculació de 
l’aigua, en les quantitats indispensables per garantir la qualitat sanitària 
de l’aigua.
· En centres educatius, l’ompliment complert o parcial de piscines des-
muntables de capacitat inferior a 500 litres per al bany d’infants.
· Aquestes limitacions no s’apliquen a les piscines d’aigua de mar que 
s’omplin i es buidin sense connexió a les xarxes d’abastament i de 
sanejament públiques.

REG - prohibit regar zones verdes i jardins públics i privats, excepte:
· Per regs de supervivència d’arbres o de plantes. Aquest reg de supervivència s’ha de fer amb la mínima quantitat d’aigua 
indispensable, de 20 h a 8 h, i només mitjançant reg gota a gota o regadora.
· El reg de gespa queda prohibit en tots els casos, excepte en superfícies destinades a la pràctica federada de l’esport, on el reg 
es pot mantenir en les quantitats mínimes necessàries per permetre-la, sense superar la dotació màxima de 450 m3/ha/mes i
acomplint la resta de limitacions que digui l’ens local.
· La prohibició del reg en excepcionalitat no s’aplica al reg amb aigües de pluja recollides en teulades ni al reg amb aigües 
regenerades procedents de depuradora.

NETEJA de carrers i mobiliari urbà
· Es prohibeix la neteja amb aigua potable de carrers, 
clavegueram, paviments, façanes i similars, ja siguin públics 
o particulars excepte si la neteja és resultat d’un accident o 
d’un incendi, o bé existeix un risc sanitari o un risc a la 
seguretat viària. En aquestes circumstàncies, la neteja es farà 
amb el mínim d’aigua indispensable. 
· Sí que es permet la neteja d’aparadors i finestres amb 
galleda i esponja.

NETEJA de vehicles - l’ús de l’aigua queda limitat a:
· Neteja en establiments comercials dedicats a aquesta 
activitat que compten amb sistemes de recirculació de 
l'aigua. Fora d’aquests establiments només es permet la 
neteja de vidres, miralls, retrovisors, llums i plaques de 
matrícula amb esponja i galleda.
· Es permet la neteja de vehicles fora d'establiments 
comercials per a mantenir la seguretat i salut de les persones 
i dels animals. S’inclouen els vehicles de transport de menjar, 
transport d'animals (vius o morts), ambulàncies, vehicles 
mèdics i transport de medicaments i de residus. Es farà 
sempre amb la mínima utilització d'aigua possible.

FONTS ORNAMENTALS
· Resta prohibit l’ompliment total o parcial de 
fonts ornamentals, llacs artificials i altres 
elements d’ús estètic de l’aigua, excepte llacs 
artificials que facin de suport vital de vida 
aquàtica, on es permet el mínim ús de l’aigua 
imprescindible pel seu manteniment. S’ha 
d’estudiar i, si és viable, s’ha de realitzar el trasl-
lat i/o la concentració de la vida aquàtica afect-
ada a aquell entorn que n’asseguri la màxima 
supervivència amb el mínim consum d’aigua. 

ELIMINACIÓ DE POLS EN L’AIRE
Es prohibeix la utilització d'aigua per a l'eliminació de pols i 
matèria en suspensió a l'aire.

Més informació

GRANGES
L'ús d'aigua procedent de la xarxa d'abastament d'aigua 
potable queda limitat a les quantitats necessàries per 
l'abeurament i neteja dels animals, així com per a la neteja 
del recinte. Per aquest darrer ús cal utilitzar només les 
quantitats imprescindibles per mantenir les condicions 
sanitàries i només en cas que no es disposi d'una font 
alternativa i exclusivament mitjançant sistemes de neteja a 
pressió o altres d'eficàcia equivalent.


